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4 3K U V E N D IK U V E N D I

17 
Proglašenje Nezavisnosti Kosova

značajan događaj u istoriji albanske nacije 

5-ta Godišnjica Nezavisnosti, 17. Februar 2013., kao naj veličanstveni događaj za 

Kosovo i kao jedan od najznačajnijih događaja u istoriji albanske nacije, imala je veoma 

opširnu agendu aktivnosti na Kosovu.
Predsednik  Skupštine Kosova, g. Jakup Krasniqi, odao je omaž počasti u Memorijalni 

kompleks „Adem Jashari“ i, kao i obično, poseta porodici Jasharaj, a zatim i drugim 

dočekivanjima i aktivnostima. S druge strane, jedna delegacija Skupštine, koju je 

predvodio potpredsednik Skupštine, Xhavit Haliti, odala je počasti na groblja i 

spomenike palih za slobodu Kosova.                         

Omaž u Memorijalu “Adem Jashari” 17.02.2013.

E boton: Drejtoria për Media dhe Marrëdhënie me Publikun

Harta fizike e vendeve që kanë njohur pavarësin e Kosovës

Përmbajtja
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24 - Kush është  Alastair Campbell 
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Dëgjimi publik lidhur me Projektligjin për deputetët 

Deputetët e Kosovës marrin pjesë në punimet e Këshillit të Evropës

Kërkesa për kthimin e Fondit të Pensioneve të Kosovës duhet të marrë rrugë institucionale 
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Delegacija Skupštine, koju je predvodio potpredsednik,

 g. Xhavit Haliti, odala je počasti na groblja I spomenike

 palih za slobodu Kosova 

Povodom obeležavanja 5-te godišnjice Proglašenja Nezavisnosti Kosova, jedna delegacija Skupštine Republike Kosovo, 

koju je  predvodio potpredsednik Skupštine, g. Xhavit Haliti, pored najviših institucionalnih rukovodioca  zemlje, 

Predsednica Kosova Atifete Jahjaga, Premijera Hashim Thaçi, predsednik LDK, Isa Mustafa, (najveća opoziciona 

stranka),  kao i  ministri odali su počasti  na  groblja i  pred spomenicima palih za slobodu u  raznim centrima Kosova. U 

ove ceremonijalne aktivnosti,  delegacija  Skupštine i  najviše ličnosti Kosova bili su u društvu predsednika dotičnih 

opština.

Memorijal “Adem Jashari”

Počasti za  pale za slobodu počeli su u „Memorijalnom kompleksu Adem Jashari“  Prekaze, pri čemu je  potpredsednik 

Haliti i delegacija koju je on predvodio,  odala omaž i  položila vence cveća na Groblje palih za slobodu.

               Statua  Mujë Krasniqi, Klina                               Groblje palih za slobodu  u  Glođane

4 5K U V E N D IK U V E N D I

Sali Çekaj, Dečane  Shkëlzen Haradinaj, Peć

Memorijal Rečak

Nakon toga odana je počast i  položeni su venci cveća 

ispred statue palog borca Mujë Krasniqi u Klini, ispred 

statue palog borca  Shkëlzen Haradinaj , u Peći, statua 

palih boraca  Luan Haradinaj i Sali Çekaj u  Dečane, na 

Groblje palih za slobodu u Glođane, Landovici i Rečak.
U Prištini parlamentarna delegacija je  odala počasti i 

položila vence cveća ispred statue  palog borca  Zahir 

Pajaziti i kog groba bivšeg predsednika Ibrahim Rugova.

Statua  Zahir Pajaziti Grob bivšeg predsednika Ibrahim Rugova

5 –ta Godišnjica  Nezavisnosti nastavlja sa  jednim od glavnih aktivnosti za Kosovo, parada  vojnih trupa BSK-a,  

organizovana  na glavnom trgu Prištine  “Nëna Terezë”.
Ovu ceremoniju  pratilo je na  hiljade građana Kosova, kao i najviše ličnosti države Kosova, Predsednik Albanije, 

g. Bujar Nishani i mnogi  drugi prijatelji, pozvani ovom prilikom, pomoćnica  predsednika Arapske Republike 

Egipta  g.-đa  Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy, kao i diplomatski hor akreditiran na Kosovu.
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Parakalimi i trupave të FSK-së 17. Shkurt 2013

Parada Ushtarake me rastin e 5 vjetorit të shpalljes së Pavarsisë

6 7K U V E N D IK U V E N D I

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. 

Jakup Krasniqi, poželevši dobrodošlicu na 

Kosovu pomoćnici predsednika Arapske 

Republike Egipta, g. – đa  Pakinam Hassan 

Khalil El Sharkawy,  u ovaj obeleženi dan pete 

godišnjice nezavisnosti zemlje,  ocenio je vrlo 

dobrim kulturne i istorijske odnose  između  

dva naroda, koji će se, izrazio se uverenim, 

proširiti i u  političkoj i ekonomskoj sferi 

između dveju zemalja. 

U okviru 5 – te Godišnjice proglašenja Nezavisnosti, 

pre početka svečane sednice, predsednik Parlamenta 

Krasniqi primio je:

- Pomoćnicu predsednika Arapske Republike Egipta, 

g. –đa Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy

Pre početka svečane sednice, u čast 5 –te 

Godišnjice proglašenja nezavisnosti Kosova, 

predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. 

Jakup Krasniqi, u društvu i dva  potpredsednika, 

g. Xhavit Haliti i g. Sabri Hamiti, primio je u 

posebnom susretu predsednicu Skupštine 

Albanije, g. –đu Jozefina Topalli u društvu grupe 

poslanika.
Predsednik Parlamenta Krasniqi poželeo je 

predsednici Topalli dobrodošlicu u Skupštini 

Kosova,  ocenjujući 17. Februar  jednim od  

najznačajnijih događaja u istoriji albanske nacije. 

- Predsednicu Skupštine Albanije, Jozefina Topalli

- Predsednika Socijalističke Partije Albanije, g. Edi Rama

U okviru posebnih susreta sa  pozvanim na 

današnjoj svečanoj sednici Skupštine Republike 

Kosova,  predsednik, dr. Jakup Krasniqi, primio 

je u susretu  predsednika Socijalističke partije 

Albanije, g. Edi Rama.
Predsednik Parlamenta Krasniqi i  albanski 

čelnik socijalista, Rama, nakon  razmene čestitki  

za Dan nezavisnosti Kosova,  ocenili su  

dosadašnja dostignuća, ali su  postavili potrebu  

jedne dublje saradnje između dveju zemalja,  na  

prevazilaženju zajedničkih izazova i  na putu  

evro-atlantskih integracija.
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Svečana sednica povodom  5-te godišnjice

Govor Predsednika Parlamenta Krasniqi 17. Februar 2013

Skupština Republike Kosova je,  u čast 5 – te Godišnjice 

Proglašenja Nezavisnosti Kosova,  održala svečanu 

sednicu,  kojoj je predsedavao predsednik Parlamenta, dr.  

Jakup Krasniqi. 
Prisutni na ovoj sednici bili su  Predsednica Kosova, 

Atifete Jahjaga, Premijer Kosova, Hashim Thaçi. Poslanici, 

vladin kabinet, kao i  drugi visoki čelnici  državnih 

institucija. 
Pozvani prijatelji na ovoj sednici bili su Predsednik 

Albanije, g. Bujar Nishani,  predsednica Skupštine 

Albanije, g.-đa Jozefina Topalli, poslanici i  predstavnici 

opozicije Albanije, predstavnici iz  Makedonije, Preševske 

doline i visoki predstavnici diplomatskog hora 

akreditovani na Kosovu. 
Nakon intoniranja himne,  svečanu sednice Skupštine, u  

obeležavanju pete godišnjice proglašenja nezavisnosti 

Republike Kosova, otvorio je predsednik Parlamenta, dr. 

Jakup Krasniqi.  Tim povodom, on je rekao da je,   nakon  

skoro jedno-vekovnih  angažovanja i  borbi za  slobodu i  

zaključujući istorijsko poglavlje ropstva i genocida,  

Kosovo 17. Februara 2008. godine, uz  međunarodnu 

koordinaciju, proglašeno nezavisnom suverenom i 

demokratskom državom. „Teška balkanska rana, nazvana 

kosovskim pitanjem,  prestala je krvariti. Velika istorijska 

nepravda iz 1913. godine,  mada sa zakašnjenjem,  

ispravljena je.
Pet godina ne mogu prestaviti samo jedan mali jubilej, 

nego jednog velikog i  istorijskog događaja kojeg danas 

obeležavamo. Pravednost naše dugotrajne borbe i 

zalaganja, visoki ideali koji su ih predvodili,  dali su  

veoma brzo međunarodni legitimitet Nezavisnosti Kosova, 

kao  nove, slobodne, suverene i demokratske države“, 

rekao je  čelnik Skupštine, dodajući da nezavisnost Kosova 

sada već  predstavlja nepobitnu i nepovratnu istorijsku, 

p o l i t i č k u  i  d i p l o m a t s k u  č i n j e n i c u .

Dalje, predsednik Parlamenta  Krasniqi je rekao da u  

istoriji i životu jedne zemlje, pet godina nije tako mnogo, 

ali  dostignuća i promene koje je učinilo Kosovo u epohi 

Nezavisnosti su  velike, posebno  u pravcu izgradnje 

državni i demokratskih institucija, u pravcu osnaživanja 

međunarodnog subjektiviteta i  svestranog  društvenog i 

ekonomskog razvoja, jer sam čin osamostaljenja je 

oslobađao kolosalne energije i entuzijazam delovanja i 

napretka. „Na kosovu je uspostavljen ustavni poredak 

koji se bazira na načela slobode, mira i demokratije.  

Kosovo  je ustavom sankcionisalo demokratski politički 

sistem,  suverenitet naroda,  politički i ekonomski 

pluralizam, načela parlamentarne demokratije, slobodne i 

pravedne izbore, upravljanje pravne države,  podelu i  

razgraničenje vlasti,  obezbeđivanje i garantovanje prava 

građana i demokratske procedure. Ustavno pravo na 

Kosovu se bazira na moderne principe i vrednosti 

avanzirane demokratije.  Ljudska prava i slobode i 

manjinskih zajednica na Kosovu obezbeđuju se prema 

najvišim međunarodnim standardima i u skladu sa 

Paketom Predsednika Ahtisaari. Kosovo ima čitavu 

mrežu nezavisnih organizacija civilnog društva, aktivni i 

sa kapacitetima za učešće u demokratske procese. Učinjen 

je takođe napredak u oblasti slobode mišljenja i 

izražavanja i slobodnog razvoja pisanih i elektronskih 

medija“, rekao je predsednik Parlamenta Krasniqi. 

Ističući kao rezultat svestranog napretka okončanje 

međunarodnog nadgledanja nezavisnosti Kosova, on je 

rekao da, ipak  moramo biti svesni  da nemamo nijednog 

razloga za samozadovoljstvo, imajući u vidu  mogućnosti 

i ljudske potencijale i mnogobrojne neiskorišćene 

prirodne resurse, koji su mogli staviti našu zemlju tokom 

ovog perioda na višem stadu razvoja i napretka

8 9K U V E N D IK U V E N D I

Diplomatski kor i druge zvanice

„Mi ne možemo menjati niti zaboraviti istoriju, međutim 

možemo zajednički graditi jednu drugačiju budućnost, 

miroljubivu i u prijateljstvu, za sve generacije naših 

zemalja, ostavljajući iza nas  konflikte i rušilačke ratove.
Kosovo je postepeno jačalo svoj međunarodni 

subjektivitet, postajući član  MMF, SB i EBOR i 

učestvujući na mnogim  regionalnim i međunarodnim 

forumima saradnje. Međutim, Kosovo još uvek nije 

ravnopravni deo projekata i inicijativa regionalne 

saradnje i integracija. Ono, bespravno ostaje izvan Saveta 

Evrope, izvan OEBS-a, izvan IPU, ali i izvan OUN-a i 

drugih međunarodnih organizama. Kosovo je  

međunarodni subjekat, s toga se  ponaša u skladu sa  

poznatim demokratskim principima i  shodno  

međunarodnom pravu. Ono priznaje i  adoptiralo je 

principe dokumenata OUN-a i daje svoj doprinos  miru i  

međunarodnim odnosima. Bazirajući se na ove principe i 

naše uzajamne interese, mi smo  gradili  odnose dobrog 

susedstva sa svim zemljama  koje nas okružuju, osim  

Srbije, koja se nije odazvala našoj pruženoj ruci“, rekao je  

predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, dodajući da je  

Republika Kosova spremna da normalizuje odnose, kao i 

sa  svim susedima i sa Srbijom, ali ne na štetu 

teritorijalnog integriteta, suvereniteta i  ustavnog poretka 

naše zemlje. Spominjući dijalog sa Srbijom, one je rekao 

da  bivajući posrednik u ovom dijalogu Evropska unija, 

nadamo se da će se vršiti pozitivan pritisak nad srpskim 

vlastima,  kako bi odustali od  kriminalnih struktura 

instaliranih na severu Kosova, kako bi se otvorio put 

efikasnom delovanju naših institucija i institucija 

EULEX-a i kako bi se  omogućilo izbor predstavnika od 

strane samih tamošnjih  građana. 

„Kao i u prošlosti, Kosovo će biti u  punom partnerstvu  

sa međunarodnom zajednicom u  njegovom cilju za 

jednim demokratskim društvom i  demokratskom 

državom, učlanjenom u OUN i drugim međunarodnim 

organizmima i  integrisanom  u  evropskoj uniji i NATO-

u. Kosovo  je u procesu jačanja vladavine prava i u borbi 

protiv korupcije i organizovanog kriminala, čisteći put 

prema jednoj istinskoj  pravnoj, demokratskoj  državi, 

integrisanoj u  Ujedinjenoj Evropi. Ozbiljnu prepreku za 

odnose Kosova sa Evropskom unijom predstavlja 

činjenica ne priznavanja Republike Kosova od  pet 

zemalja Evropske unije.  Mi očekujemo  da će i ove 

zemlje reflektirati u njihovim stavovima, priznavajući  

nezavisnost Kosova i otvarajući našoj zemlji potpunu 

mogućnost ugovornih odnosa sa EU-om i normalan 

razvoj procesa njenih  evropskih integracija. Pozdravljam 

ovom prilikom Rezoluciju Evropskog parlamenta, od pre 

desetak dana,  kojom se  još jednom pozivaju ove pet 

zemlje EU-a da priznaju nezavisnost Kosova.
Pobeda borbe za  uspostavljanjem reda i zakona,  pobeda 

borbe protiv  kriminala i korupcije, predstavlja 

istovremeno pobedu borbe protiv siromaštva i 

nezaposlenosti, jer se samo na taj način otklanjaju  

barijere investicijama i biznisima, samo  se  na taj način 

otvara ekonomska i  socijalna perspektiva Kosova.  



Svečana sednica povodom  5-te godišnjice

Govor Predsednika Parlamenta Krasniqi 17. Februar 2013
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10 11K U V E N D IK U V E N D I

Pogled sa sale,  17. Februar  2013.

U prigodnom govoru Predsednica Kosova, Atifete Jahjaga, rekla je da 

je proglašenje nezavisnosti jedne zemlje od onih koji predstavljaju 

njene građane naj veličanstveni čin, najplemenitije i  najuzvišenije delo. 

„Ovo je korak koji osigurava  mirnu i  unapređenu budućnost građana 

zemlje i svakako uspostavlja osnov njihovog razvoja i blagostanja. 

Istorija nezavisnosti naše zajedničke države  je nova. Ona je deo svakog 

građanina Kosova i svake generacije. Veliki je  korak  na uspostavljanju 

mira i  stabilnosti i  jačanju sigurnosti i  partnerstva,  ne samo u regionu 

nego i šire. Šta više, konkretan je korak razumevanja  između nas – 

Građana Republike Kosova.  Država je večnog prijateljstva sa SAD-om 

i partnerstva sa zemljama EU-a“, naglasila je Predsednica Jahjaga.
Ona je dalje naglasila da je u ovih pet godina državnosti, Republika 

Kosova izgradila svoje demokratske i funkcionalne institucije, 

sveobuhvatne institucije, uz  permanentno angažovanje za  blagostanje 

građana zemlje i njihovu budućnost.

Danas je dan  palih boraca i  slobode koju su nam 

njihovom krvlju doneli, dan osnivača očeva države 

K o s o v a ,  n a  č e l u  s a  l e g e n d a r n i m  h e r o j e m ,  

komandantom Adem Jashari.  Njihova slava će kao 

ogrlica slobode večno krasiti čelo Kosova.
Među nama u ovoj sali nalaze se diplomatski 

predstavnici mnogih prijateljskih zemalja Republike 

Kosova. Naš  zahvalan narod, nikada neće zaboraviti 

solidarnost demokratskog i  humanog sveta,  

nepoštednu podršku naših skupocenih prijatelja, na 

čelu sa SAD-om, EU-om i NATO-m, u  najtežim 

istorijskim trenucima kroz koje je  prolazila naša zemlja. 

Koristim ovu priliku da u ime Skupštine, građana koje 

predstavljamo i  u moje lično ime, upućujem bratske 

pozdrave i doživotnu zahvalnost za svu podršku i 

prijateljstvo koje su nam dali i daju, zemlje i  narodi u 

sve četiri strane sveta", rekao je tim povodom 

predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi. 

„U ovoj petoj godišnjici mi imamo puno razloga da 

slavimo,  ali  i još više posla da uradimo, kako bi smo  

uspostavili  snažne temelje razvoja i  napretka. Država 

koju gradimo bazira se na  platformi pravne države, 

gde su vladavina prava i red njeni  osnovni stubovi. 

Ova pravna država, sa reformisanim pravosudnim 

sistemom, otvoriće vrata napretka i integracije u 

evropskoj porodici, a pomagaće i  razvoju tržišne 

ekonomije. Međutim, mi  moramo produbiti našu 

borbu  protiv negativnih pojava, organizovanog 

kriminala i korupcije i moramo dokazati da  istu 

možemo pobediti“, naglasila je Predsednica Jahjaga. 

„Evropska unija je naš cilj. Ovo je jedina alternativa 

koju imamo i  put u tom pravcu je nezaustavljiv i 

nepobitan. Naša perspektiva evropske integracije je 

jasna i  to ćemo zajedno realizovati – mi  građani 

Republike Kosova. Put prema evropskoj porodici, svih 

nas, manjih država zapadnog Balkana biće lakši i 

sigurniji samo uz pomaganje jedni – drugih.
Rešenja smo tražili samo kroz dijalog, kao najbolji način za 

postizanje rezultata koji se baziraju na  evropska iskustva i 

standarde i  koji poštuju integritet svake države“, rekla je, 

između ostalog, Predsednica Jahjaga. 

Pogled sa sve�ane
 sednice 17. Februara  2013.

Predsednica Skupštine Republike Albanije, Jozefina 

Topalli, čestitajući  praznik Nezavisnosti Kosova, rekla je  

da se  oseća veoma radosnom što  se nalazi na Kosovu i 

ima mogućnost da govori ispred Parlamenta slobodnog, 

nezavisnog i demokratskog Kosova. „U ovih  150 zadnjih 

godina, u 100 zadnjih godina, u 50, u 15 zadnjih godina  Vi 

niste nikada pokleknuli, niste se nikada zaustavili. Albanci 

ovde, Albanci u Makedoniji, Albanci u Crnoj Gori, Albanci 

u Albaniji nisu  nikada izgubili poverenje,  nisu  nikada 

ugasili nadu, mada iskomadani, mada pod ropstvom, 

mada pod diktaturom, mada se činilo nemogućim, za 

albanstvo, za Slobodu. A danas,  odajemo počast našim 

precima, onima koji su  učinili Prizrensku Ligu, oni koji su 

ustali, oni koji su počeli, organizovali, izveli velike 

ustanke, oni su učinili tako mnogo za  slobodnu i 

nezavisnu Albaniju. 

Bez velikog Hasan Prishtina, bez Isa Boletini – albanskog 

Robin Huda, ne bi Albanija imala 100 godina nezavisnosti, 

a bez ove zadnje teško da bi smo danas bili ovde  slaveći 

zajedno. I zbog toga, u ime Skupštine Albanije želim da se 

zahvalim Kosovu i kosovskim Albancima. Hvala Kosovo!
Danas odajemo počast svakom Albancu na Kosovu, svakoj 

porodici na Kosovu za  koje su nacija i sloboda bile 

sublimne,  za koje je bilo skuplje od njihovog života, 

dragocenije od njihove imovine,  veće od njihovih snova.
Uz poniznost i zahvalnost, danas se prisećamo i odajemo 

počast prvom Predsedniku Kosova,  Ibrahim Rugova. 

Arhitekta nezavisnog Kosova. Odajemo počast  njegovom 

nepokolebljivom verovanju  na  mir, posvećenost, rad, 

odmerenost i odlučnost za slobodu, za Kosovo. Danas 

odajemo počast njegovom delu. 

U ovaj istorijski dan, odajemo počast Oslobodilačkoj 

borbi Kosova,  borcima lobode, njenim palim borcima, a 

iznad svega njenoj albanskoj legendi, Adem Jashari. On 

je samo albanstvo, vatra ljubavi i žrtvovanja za ovu 

zemlju, za ovo mesto, za ovu naciju. 
Neka je večno poštovanje i sećanje na njega“, rekla je 

predsednica Skupštine Republike Albanije, Jozefina 

Topalli. Ona je dodala da  mi ne slavimo samo 5 – tu 

godišnjicu Nezavisnosti slobodnog Kosova, mi  nismo 

slavili samo 100-tu godišnjicu Nezavisnosti  voljene 

Albanije. Mi slavimo  velike promene koje je učinilo,
Kosovo, koje je  postigla Albanija. 
„Mi smo ponosni što smo Albanci, i ponosni što smo 

Evropljani. Mi želimo da se pridružujemo Evropskoj 

zajednici da bi se uzdigli nad univerzalnim vrednostima. 

Mi svi zajedno imamo  samo jedan cilj. Jedna nacija, 

jedan stav, to je naše verovanje. Jedna nacija jedan stav 

bio je naš moto u teškim danima. Jedna nacija jedan stav 

je aktuelno danas. Jedna nacija jedan stav biće  za večno. 

Mi želimo da se integriše u  Evropskoj uniji. Mi želimo 

da se  udružujemo jedni sa drugima. Mi želimo da se 

udružujemo sa evropskom porodicom. Mi ćemo nastaviti  

da  uradimo naš veliki posao koji se zahteva za ulazak u 

EU-u. Mi u Albaniji, Vi na Kosovu, Albanci u 

Makedoniji, Albanci u Crnoj Gori“, rekla je predsednica 

Skupštine Albanije, Jozefina Topalli.



10 11K U V E N D IK U V E N D I

Pogled sa sale,  17. Februar  2013.

U prigodnom govoru Predsednica Kosova, Atifete Jahjaga, rekla je da 

je proglašenje nezavisnosti jedne zemlje od onih koji predstavljaju 

njene građane naj veličanstveni čin, najplemenitije i  najuzvišenije delo. 

„Ovo je korak koji osigurava  mirnu i  unapređenu budućnost građana 

zemlje i svakako uspostavlja osnov njihovog razvoja i blagostanja. 

Istorija nezavisnosti naše zajedničke države  je nova. Ona je deo svakog 

građanina Kosova i svake generacije. Veliki je  korak  na uspostavljanju 

mira i  stabilnosti i  jačanju sigurnosti i  partnerstva,  ne samo u regionu 

nego i šire. Šta više, konkretan je korak razumevanja  između nas – 

Građana Republike Kosova.  Država je večnog prijateljstva sa SAD-om 

i partnerstva sa zemljama EU-a“, naglasila je Predsednica Jahjaga.
Ona je dalje naglasila da je u ovih pet godina državnosti, Republika 

Kosova izgradila svoje demokratske i funkcionalne institucije, 

sveobuhvatne institucije, uz  permanentno angažovanje za  blagostanje 

građana zemlje i njihovu budućnost.

Danas je dan  palih boraca i  slobode koju su nam 

njihovom krvlju doneli, dan osnivača očeva države 

K o s o v a ,  n a  č e l u  s a  l e g e n d a r n i m  h e r o j e m ,  

komandantom Adem Jashari.  Njihova slava će kao 

ogrlica slobode večno krasiti čelo Kosova.
Među nama u ovoj sali nalaze se diplomatski 

predstavnici mnogih prijateljskih zemalja Republike 

Kosova. Naš  zahvalan narod, nikada neće zaboraviti 

solidarnost demokratskog i  humanog sveta,  

nepoštednu podršku naših skupocenih prijatelja, na 

čelu sa SAD-om, EU-om i NATO-m, u  najtežim 

istorijskim trenucima kroz koje je  prolazila naša zemlja. 

Koristim ovu priliku da u ime Skupštine, građana koje 

predstavljamo i  u moje lično ime, upućujem bratske 

pozdrave i doživotnu zahvalnost za svu podršku i 

prijateljstvo koje su nam dali i daju, zemlje i  narodi u 

sve četiri strane sveta", rekao je tim povodom 

predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi. 

„U ovoj petoj godišnjici mi imamo puno razloga da 

slavimo,  ali  i još više posla da uradimo, kako bi smo  

uspostavili  snažne temelje razvoja i  napretka. Država 

koju gradimo bazira se na  platformi pravne države, 

gde su vladavina prava i red njeni  osnovni stubovi. 

Ova pravna država, sa reformisanim pravosudnim 

sistemom, otvoriće vrata napretka i integracije u 

evropskoj porodici, a pomagaće i  razvoju tržišne 

ekonomije. Međutim, mi  moramo produbiti našu 

borbu  protiv negativnih pojava, organizovanog 

kriminala i korupcije i moramo dokazati da  istu 

možemo pobediti“, naglasila je Predsednica Jahjaga. 

„Evropska unija je naš cilj. Ovo je jedina alternativa 

koju imamo i  put u tom pravcu je nezaustavljiv i 

nepobitan. Naša perspektiva evropske integracije je 

jasna i  to ćemo zajedno realizovati – mi  građani 

Republike Kosova. Put prema evropskoj porodici, svih 

nas, manjih država zapadnog Balkana biće lakši i 

sigurniji samo uz pomaganje jedni – drugih.
Rešenja smo tražili samo kroz dijalog, kao najbolji način za 

postizanje rezultata koji se baziraju na  evropska iskustva i 

standarde i  koji poštuju integritet svake države“, rekla je, 

između ostalog, Predsednica Jahjaga. 

Pogled sa sve�ane
 sednice 17. Februara  2013.

Predsednica Skupštine Republike Albanije, Jozefina 

Topalli, čestitajući  praznik Nezavisnosti Kosova, rekla je  

da se  oseća veoma radosnom što  se nalazi na Kosovu i 

ima mogućnost da govori ispred Parlamenta slobodnog, 

nezavisnog i demokratskog Kosova. „U ovih  150 zadnjih 

godina, u 100 zadnjih godina, u 50, u 15 zadnjih godina  Vi 

niste nikada pokleknuli, niste se nikada zaustavili. Albanci 

ovde, Albanci u Makedoniji, Albanci u Crnoj Gori, Albanci 

u Albaniji nisu  nikada izgubili poverenje,  nisu  nikada 

ugasili nadu, mada iskomadani, mada pod ropstvom, 

mada pod diktaturom, mada se činilo nemogućim, za 

albanstvo, za Slobodu. A danas,  odajemo počast našim 

precima, onima koji su  učinili Prizrensku Ligu, oni koji su 

ustali, oni koji su počeli, organizovali, izveli velike 

ustanke, oni su učinili tako mnogo za  slobodnu i 

nezavisnu Albaniju. 

Bez velikog Hasan Prishtina, bez Isa Boletini – albanskog 

Robin Huda, ne bi Albanija imala 100 godina nezavisnosti, 

a bez ove zadnje teško da bi smo danas bili ovde  slaveći 

zajedno. I zbog toga, u ime Skupštine Albanije želim da se 

zahvalim Kosovu i kosovskim Albancima. Hvala Kosovo!
Danas odajemo počast svakom Albancu na Kosovu, svakoj 

porodici na Kosovu za  koje su nacija i sloboda bile 

sublimne,  za koje je bilo skuplje od njihovog života, 

dragocenije od njihove imovine,  veće od njihovih snova.
Uz poniznost i zahvalnost, danas se prisećamo i odajemo 

počast prvom Predsedniku Kosova,  Ibrahim Rugova. 

Arhitekta nezavisnog Kosova. Odajemo počast  njegovom 

nepokolebljivom verovanju  na  mir, posvećenost, rad, 

odmerenost i odlučnost za slobodu, za Kosovo. Danas 

odajemo počast njegovom delu. 

U ovaj istorijski dan, odajemo počast Oslobodilačkoj 

borbi Kosova,  borcima lobode, njenim palim borcima, a 

iznad svega njenoj albanskoj legendi, Adem Jashari. On 

je samo albanstvo, vatra ljubavi i žrtvovanja za ovu 

zemlju, za ovo mesto, za ovu naciju. 
Neka je večno poštovanje i sećanje na njega“, rekla je 

predsednica Skupštine Republike Albanije, Jozefina 

Topalli. Ona je dodala da  mi ne slavimo samo 5 – tu 

godišnjicu Nezavisnosti slobodnog Kosova, mi  nismo 

slavili samo 100-tu godišnjicu Nezavisnosti  voljene 

Albanije. Mi slavimo  velike promene koje je učinilo,
Kosovo, koje je  postigla Albanija. 
„Mi smo ponosni što smo Albanci, i ponosni što smo 

Evropljani. Mi želimo da se pridružujemo Evropskoj 

zajednici da bi se uzdigli nad univerzalnim vrednostima. 

Mi svi zajedno imamo  samo jedan cilj. Jedna nacija, 

jedan stav, to je naše verovanje. Jedna nacija jedan stav 

bio je naš moto u teškim danima. Jedna nacija jedan stav 

je aktuelno danas. Jedna nacija jedan stav biće  za večno. 

Mi želimo da se integriše u  Evropskoj uniji. Mi želimo 

da se  udružujemo jedni sa drugima. Mi želimo da se 

udružujemo sa evropskom porodicom. Mi ćemo nastaviti  
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15-godišnjica Epopeje Oslobodilačke vojske Kosova
5-6-7

U okviru obeležavanja 15 – godišnjice Epopeje Oslobodilačke vojske Kosova, Skupština Republike Kosova, 
kojoj je predsedavao dr  Jakup Krasnići, predsednik, sazvala je  danas sednicu, u znak počasti i sećanja na 
herojsku borbu i pad legendarnog komandanta Adema Jašarija i porodice Jašari. 

U svojstvu predstavnika i predlagača ove sednice, poslanik Redžep Seljimi rekao je da narodi 

i nacije imaju svoju istoriju, borili su se i nastavljaju da se bore i dalje za slobodu, ali nema 

naroda koji ima jednog Adema Jašarija i porodicu Jašari, kao što ima albanski narod.  
Danas, ne bismo  mogli da govorimo o borbi za slobodu, bez Adema Jašarija, ali ni da 

zamislimo Adema Jašarija bez Oslobodilačke vojske Kosova. Oslobodilačka vojska Kosova 

nije bila samo njegova vojska, već i njegova borba. Neka se očuva i poštuje OVK kao istorijska 

vrednost nacije. Tamo gde se čuva danas OVK kao vrednost nacije, stoji i Jašarijeva poruka . 

OVK kao vrednost i istorija, ne može se posmatrati odvojeno od poruke Adema Jašarija za 

slobodu i ujedinjenje ", istakao je poslanik Seljimi. On je dodao da se ovih 15 godina četo 

govori o istorijskim događajima,  uspesima i odlukama. Svaka od njih sadrži dokaz o 

autentičnosti, a to je  saglasnost sa realnošću, proizvedene iz istorijskog akta, koji sadrži 

obeležje Jašaraja.

    Premijer Kosova  Hašim Tači u svom govoru je rekao da ova manifestacija s pravom je nazvana Epopeja, koja 

sublimira vrhunsku žrtvu Jašaraja i slobodoljubivu dušu svih vremena, za slobodno, nezavisno i moderno  Kosovo.  Tači 

je rekao da dani Epopeje sintetišu dug istorijski put otpora i pravednih borbi generacija za oslobođenje Kosova od 

vekovne okupacije. 
Tokom tri dana Epopeje OVK, dodao je dalje premijer,  izazvana je dvehiljadegodišnja istorija albanske civilizacije.
"Istorija Kosova se suočavala sa vekovnom mašinerijom vladavine na Kosovu. Pali borci su se žrtvovali za san svih 

generacija, za oslobođenje Kosova. Pad Jašaraja, na čelu sa legendarnim komandantom Ademom Jašarijem, otvorilo je 

najveće poglavlje širenja i rasta Oslobodilačke vojske Kosova. OVK, sa širom vekovnom osnovom, bila je najviši nivo 

vojno-političkog organizovanja, koji je proizveden od  patriotskog pokreta Kosova. Veoma brzo, OVK postaje 

najozbiljniji projekat koji artikuliše političke zahteve i strateške interese Kosova u periodu 1992-1999", istakao je između 

ostalog Tači.

      U ime Skupštine, predsednik Jakup Krasnići je rekao da je ova sednica sazvana u znak poštovanja i sećanja na veliki 

događaj, koji je nekada nazivan bitkom, nekada ratom a nekada epopejom. U svakoj varijanti, ne nedostaju odrednice, 

Prekaze - Adem Jašari – Jašarijevi – Oslobodilačka vojska Kosova.
"Kao kad kažemo bitka Prekaza,  rat Prekaza  i  epopeja Prekaza, epopeja Adema Jašarija ili epopeja OVK, naše sećanje 

se vraća na peti, šesti i sedmi mart 1998 – otvaranje nove stranice istorije, otvaranje nove epohe koja nam je donela 

nezavisnost, suverenost, demokratiju, formalizovane 17.februara 2008", rekao je u svom govoru čelnik Skupštine 

Kosova.
Predsednik  Krasnići je rekao da ime i kula Adema Jašarija ne odnose se na folklorizam, već akademiju rodoljublja, gde 

je naša legenda stekla  odlučnost i spremnost za suočavanje sa zlom,  okupatorom, smrću, nezavisno od plaćene cene.
"Kao takav, on je postao pobornik svih borbi u svim delovima Kosova i svim  etničkim albanskim teritorijama“, kazao je 

čelnik Skupštine Krasnići.
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     U njegovom govoru, premijer Kosova, Hashim Thaçi, 

rekao je da je pre  pet godina, ovde, u ovoj Skupštini, 

krunisan vekovni san naših građana, Proglašenje 

Nezavisnosti Kosova. „ 17. februara 2008. godine osnovana 

je država Kosova  najvišim istorijskim, pravnim i  

političkim aktom,  Deklaracijom  o nezavisnosti, dakle 

Kosovo  nezavisna i suverena država. Poslanici Skupštine 

Kosova usvojili su  najznačajniji istorijski dokument 

Kosova. Dozvolite mi da pozdravljam poslanike – 

potpisnike nezavisnosti.  Nezavisnost Kosova pre svega su  

potpisali i zapečatili  pali za slobodu, požrtvovanje svih 

građana Republike Kosova. 17. februara 2008. godine u 

političkoj geografiji Evrope rađala se jedna nova država. 17. 

februara 2008. godine Kosovo je  dobilo  najviši atribut 

političkog organizovanja,  stvaranje nezavisne države.  17. 

februara 2008. godine Kosovo je institucionaliziralo  najviše 

društveno organizovanje, njegovu državnost
Ovaj veličanstveni, originalan i  neponovljivi čin volje 

naroda  bilo je  remek delo trajnih  težnji, ideala, 

angažovanja i  požrtvovanja čitavih generacija. Međutim, 

ovaj izvanredan čin učinila je veličanstvenim činjenica što je  

priznat, potpomognut i podržan od najznačajnijih država 

svetske demokratije.  Nezavisnost Kosova priznata je od 

Sjedinjenih Američkih Država, od većine država Evropske 

unije i drugih demokratskih država širom sveta, naglasio je 

premijer Thaçi, dodajući  da je  tokom  jednog 

petogodišnjeg perioda Kosovo zabeležilo značajne korake u 

konsolidaciji institucija. 

Pamje nga seanca solemne 17 Shkurt 2013

Od septembra prošle godine Kosovo je otklonilo Nadgledanje uspešne nezavisnosti, postajući država uz punu 

odgovornost za sebe i  svoju budućnost. Kosovo je otklonilo nadgledanje nakon  opšte međunarodne visoke ocene o 

uspehu na Kosovu. Za kratak period Kosovo je  ostvarivalo  zavidne rezultate u svim oblastima.
Kosovo je  zabeležilo ekonomski rast i  razvoj infrastrukture, poboljšajući životni standard  za sve kategorije društva. 

Kosovo je priznato  od oko  100 država“, naglasio je premijer  Thaçi, dodajući da ubrzo očekujemo i nova priznanja. 

On je naglasio da je Kosovo na putu ispunjavanja kriterijuma za članstvo u evro-atlantske institucije u EU-u, NATO i 

na putu prema članstvu u organizaciji Ujedinjenih nacija. „Naravno,  u ovom procesu Kosovo će se suočavati sa 

izazovima,  ali uveren sam  da će Kosovska politika, zajedno i u tesnoj koordinaciji sa  međunarodnim prijateljima, 

uspeti da ove ciljeve realizujemo“, rekao je premijer zemlje, Hashim Thaçi. 
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GRUPA ŽENA POSLANICA (GŽP) – 

8
primer razumevanja, tolerancije, 

razvoja, konsolidacije i emancipacije kosovskog društva 

Grupa žena poslanice formirana je  5. jula 2005.,   prilikom 

posete  bivše sekretarke  SAD g-đe Medlin Olbrajt na 

Kosovu. Tada je nazvana Neformalna grupa žena 

poslanica Skupštine Kosova. 
Zatim, jednoglasnom odlukom poslanica zamenila je 

naziv sa Grupa žena poslanica -GŽP.
GŽP je veoma aktivna grupa koju čine žene poslanice svih 

parlamentarnih grupa i svih nacionalnosti. Predsednica 

GŽP je g-đa  Teuta Sahatčija, izabrana većinom glasova 

poslanica i Odbora GŽP, sa po jednom predstavnicom 

svake parlamentarne grupe.   
Mi pretendujemo demokratski, ekonomski i kulturni 

razvoj, obezbeđujući jednako učešće oba pola i to je naš 

doprinos i naša uloga u Objektivima razvoja milenijuma 

(ORM) i ispunjavanja objektiva, koji proizilaze iz Plana 

delovanja za evropsko parnterstvo (PDEP). 

- Posebna parlamentarna sednica na temu : “Položaj žene 

u kosovskom društvu ”, “Apel  protiv nasilja u porodici”.
Predlog-amandmana u prilog obuhvatanje učešća žene u: 

“Poslovnik Skupštine Republike Kosova”. – Učešće 

predstavnica GŽP u radnim grupama: kao Grupa za 

izradu Ustava Kosova i Grupa o izbornoj reformi.  

Reagovanje u odnosu na listu predloga za ambasadore 

zbog neobuhvatanja žena, rezultiralo je sa imenovanjem 

žena na ove položaje. 

Usvaja se Rezolucija “Parnterstvo za promenu-jačanje 

žene, - Načela Prištine:  2050-50
Ukl juč ivan je  preds tavnika  GŽP u  de legac i j e  

Predsedništva Skupštine na sastancima u Skupštini i 

posete van zemlje.

GŽP je već formirala svoju 
fizionomiju, sa stalnim 
obogaćivanjem  mnogim 
aktivnostima. Glas GŽP je 
primetan 

U parlamentu:     

14 15K U V E N D IK U V E N D I

Na konferencijama, radnim stolovima i sastancima u zemlji 

- Samit žene  – u organizaciji predsednice, gde je GŽP 

imala aktivnu ulogu na Samitu, na panelu Nedelja žene 

(NDI, USAID, Ambasade) 
- Dodela 11 priznanja od strane GŽP:- Predsednica 

Kosova Atifete Jahjaga, predsednik Skupštine Jakup 

Krasnići,  Besarta Jašari (iz porodice Jašari); posmrtna, 

poslanica  Nekibe Keljmendi,  pevačica Nedžmije 

Pagaruša, glumica  Safete Rugova, publicista  Sanije Gaši, 

i novinar i poeta Haljilj Matoši,  delatnicie iz Srbije  Nataša 

Kandić, Sonja Biserko i Durata Bardonići

- Dvodnevna konferencija u saradnji sa OEBS-om  – “Žena 

u donošenju odluka”. 
- Konferencija u Nacionalnoj biblioteci  (QTSGJ). Jednako 

zastupanje žena na Kosovu. 
- Sastanak  u  SOS selu sa decom siročad . Sastanak sa 

utočištem za decu “Špresa”

Saradnja

U saradnji sa NDI održani su okrugli stolovi: Izborna 
reforma; Nasilje u porodici; Žene u biznisu na temu:  “Zašto 
su  žene jedna drugoj potrebne; Kancer dojke i vrat materice; 
Mediji i portret žene u medijima. Okrugli stolovi: Budžet za 
žene na lokalnom nivou, održani su u:  Đakovici, Gnjilanu, 
Štrpcu i Vučitrnu. 
Sa UNDP:  Žena i njen pristup pravosuđu;  Svojina za 
zaštitu novinarskih izvora – značaj i potrebe; Imovinska 
prava žene – pristup  resursima. 
Sa privrednom komorom  Koblence, Nemačka: Zanatstvo, 
mogućnost za zapošljavanje žena.
U Prištinskom univerzitetu: Okrugli sto: Zastupanje žene u 
PU, donošenju odluka i rukovodeće strukture Univerziteta .
UNWOMEN- okrugli sto i konferencija: za dane 
otvaranja“Globalni otvoreni dani za žene, mir i sigurnost”. 
GŽP učestvuje radu  “5 Kongresa albanske žene”

U saradnji sa USAID-DEMI, Okrugli sto: Uloga žene u 
lokalnoj samoupravi, u opštinama:  Kamenica, Kačanik, 
Gnjilane, Mališevo, Mitrovica, Vučitrn i Kosovo Polje, 
Gnjilane, Štrpce, Ranilug, Gračanica, Parteš, Novo Brdo i 
Klokot, Peć, Đakovica, Dečane, Suva Reka i Mamuša.
U saradnji sa Friedrih Ebert Stiftung i Top Radio, Okrugli 
sto:  “Izborna reforma i jačanje žene“ u opštinama; 
Đakovica, Peć, Istog, Gnjilane, Prizren, Klina, Suva Reka, 
Uroševac, Vučitrn, Dečane,  Kamenica, Dragaš, Mamuša. 
U saradnji sa OEBS-om: sa ženama opštine Priština,  
Gračanica, Obilić, Kosovo Polje, Lipljan, Uroševac, 
Podujevo i Peć. 
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8
primer razumevanja, tolerancije, 

razvoja, konsolidacije i emancipacije kosovskog društva 

Grupa žena poslanice formirana je  5. jula 2005.,   prilikom 

posete  bivše sekretarke  SAD g-đe Medlin Olbrajt na 

Kosovu. Tada je nazvana Neformalna grupa žena 

poslanica Skupštine Kosova. 
Zatim, jednoglasnom odlukom poslanica zamenila je 

naziv sa Grupa žena poslanica -GŽP.
GŽP je veoma aktivna grupa koju čine žene poslanice svih 

parlamentarnih grupa i svih nacionalnosti. Predsednica 

GŽP je g-đa  Teuta Sahatčija, izabrana većinom glasova 

poslanica i Odbora GŽP, sa po jednom predstavnicom 

svake parlamentarne grupe.   
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doprinos i naša uloga u Objektivima razvoja milenijuma 
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delovanja za evropsko parnterstvo (PDEP). 
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Usvaja se Rezolucija “Parnterstvo za promenu-jačanje 

žene, - Načela Prištine:  2050-50
Ukl juč ivan je  preds tavnika  GŽP u  de legac i j e  

Predsedništva Skupštine na sastancima u Skupštini i 

posete van zemlje.

GŽP je već formirala svoju 
fizionomiju, sa stalnim 
obogaćivanjem  mnogim 
aktivnostima. Glas GŽP je 
primetan 

U parlamentu:     
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Na konferencijama, radnim stolovima i sastancima u zemlji 
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Pagaruša, glumica  Safete Rugova, publicista  Sanije Gaši, 

i novinar i poeta Haljilj Matoši,  delatnicie iz Srbije  Nataša 

Kandić, Sonja Biserko i Durata Bardonići
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Saradnja
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reforma; Nasilje u porodici; Žene u biznisu na temu:  “Zašto 
su  žene jedna drugoj potrebne; Kancer dojke i vrat materice; 
Mediji i portret žene u medijima. Okrugli stolovi: Budžet za 
žene na lokalnom nivou, održani su u:  Đakovici, Gnjilanu, 
Štrpcu i Vučitrnu. 
Sa UNDP:  Žena i njen pristup pravosuđu;  Svojina za 
zaštitu novinarskih izvora – značaj i potrebe; Imovinska 
prava žene – pristup  resursima. 
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Gnjilane, Štrpce, Ranilug, Gračanica, Parteš, Novo Brdo i 
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sto:  “Izborna reforma i jačanje žene“ u opštinama; 
Đakovica, Peć, Istog, Gnjilane, Prizren, Klina, Suva Reka, 
Uroševac, Vučitrn, Dečane,  Kamenica, Dragaš, Mamuša. 
U saradnji sa OEBS-om: sa ženama opštine Priština,  
Gračanica, Obilić, Kosovo Polje, Lipljan, Uroševac, 
Podujevo i Peć. 



Učešće na konferencijama i međunarodnim okruglim
 stolovima, kao i diplomatskim sastancima 

Sastanci sa  - 
izvestiocem za Kosovo u EU, g-đa Ulrike Lunaček, Poslanicom  evropskog parlamenta g-đom Doris Pak, sa  guvernerom  
Howard Dean. član Odbora  NDI, 
GŽP primila je delegaciju nemačkog  Bundestaga , koju je predvodila Inge Hoger, šef Kancelarije EU na Kosovu g-din 
Samuel Žbogar, ekspert SAD g-đa  Juli R Weeks, koja je ujedno i predsednica i šef "Womenable", poslanik Bundestaga g-
din  Juratović,
Delegaciju od 7 članova poslanika Švedskog parlamenta, u sastavu i poslanik Švedske, poreklom sa Kosova Adnan 
Dibrani. Delegaciju je predvodio  Jonas Gunnarson
Delegaciju od 20 članova iz pet veropskih zemalja, koje još uvek nisu priznale Kosovo, a koju je predvodio Ignacio 
Molina.
Kongresisti SAD: g-din. David Dreir, g-din David Price, g-din. Jim Mc Dermott , g-din. Erik Paulsen i g-din. Gerry 
Conelly.
Sastanak sa ambasadorima akreditovanim na Kosovu: SAD, Ujedinjeno Kraljevstvo, Francuska, Nemačka, Italija, 
Holandija, Švajcarska, Švedska, Turska i dr. Sastanak organizovan od Britanskog saveta sa studentima iz UK, sa 
poreklom zemalja koje još uvek nisu priznale Kosovo. Sastanak sa zemljama Latinske Amerike.

Učešće:

Predsednica GŽP Teuta Sahatčija  zastupa Evropu na Konferenciji u Akra  -Gana, na temu:-"Uspostavljanje konteksta: 
Strategije za ubrzavanje pristupa žene u rukovodstvo o donošenje odluka".
Poslanici Parlamenta Kosova učestvuju na seminaru u Američkom kongresu.
Predsednica GŽP Teuta Sahatčija  i poslanica  Aljma Ljama, prisustvovale su na Konferenciji "Jačanje parlamentarnih 
struktura žena poslanica u regionu OEBS-u, održan u Beču ,Austrija. Kosovo je pozvano da podeli pozitivno iskustvo sa 
Grupom žena poslanica. 

Regionalna saradnja 

Konferencija u Albaniji, okrugli sto u saradnji sa poslanicama Albanije. Uloga žene – 100 godina države, održan uoči 
100- godišnjice  nezavisnosti Albanije. Konferencija sa regionalnim karakterom sa ARP na temu „Uloga žene u 
procesima integracije”,
Poslanice i aktivistkinje iz Albanije, Makedonije i Crne Gore pozvane su da prisustvuju na „ Nedelja žene“ i okruglim 
stolovima organizovanim od GŽP. Poslanice su učestvovale na regionalnom susretu u Budvi. 

Aktivnosti – u cilju poboljšanja položaja žena: Humanitarno veče za kupovinu aparature Ma-Mo.
Kampanja protiv kancera dojke. Uz podršku UNDP- Izložba umetnika Kosova u holu Skupštine, na temu: „ Žena i 
umetnost“, u cilju podrške aktivnosti GŽP za kupovinu mobilnog mamografa.  temën “Gruaja dhe Arti´ me qëllim të 
përkrahjes së aktivitetit të GGD për blerjen e mamografit mobil

Ko je  Alastair Campbell 

24

Čovek koji je na savršen način iskoristio vlast medija u cilju 

dobijanja podrške javnosti, u kampanji bombardovanja NATO-a

snaga na Srbiju 

Alastair John Campbell  je rođen  25. maja 1957. On je 

britanski novinar, političar i autor, poznat po svom radu 

kao direktor za komunikaciju i Strategiju pri premijeru Toni 

Blrru tokom perioda 1994-2003.

Alastair Campbell, čovek koji je 10 godina neprestano bio 

uz britanskog premijera, objavio je svoja četiri toma 

memoara tokom svog rada sa Toni Blerom. „ Godine sa 

Toni Blerom“ (The Blair Years), što prikazuje rezime 

događaja tokom perioda 1994 - 2003. 
Za albanskog čitaoca, gde se nalazio, kosovski konflikt, 

koji se prikazuje opširno u tomovima II i III, je od 

izuzetnog interesa, koji treba oceniti,proučiti i 

prostudirati.  
NNe činimo čast Alastru Cambelu, snabdevajući Kosovo 

sa njegovim knjigama, već Kosovo će nastaviti da 

iskoristi njegovo delo.

Dnevnik Cambela je knjiga bezgranične  vrednosti: 
- Za kosovske istoričare ona je cenjeni dokument, 

gde se rasvetljavaju načini kako vođe sveta donose 

odluke iza zatvorenih vrata. 
- Knjiga puna vrednosti za politiku i političare, 

kao neophodni priručnik za poznavanje pritiska koji 

osećaju međunarodne ličnosti i odlučnost koju pokazuju 

u trenucima, kada čine izbor, koji utiče na sudbinu 

miliona ljudi. 
- Za novinare i studente je biser u oblasti 

komunikacije, kao i odnosima sa javnošću i političke 

strategije. Izuzetna ispovest kada predsednici vlada 

raspravljaju o donošenju odluka i uticaju, kako 

upravljanje jednog premijera i  načini kako  rešava 

pitanja, kada se nalazi  pod pritiskom.  

Alastar Campbel  se nalazio na položaju glasnogovornika 

i Direktora za komunikaciju i strategiju (1994-2003), ali za 

njega se često kaže da preduzimao mnoge poteze  unutar 

Vlade, koju je predvodio premijer  Toni Bler. 

 Danas  je Alastar Campbel  čovek koji je okvalifikovan 

kao kralj spin-a. On  često  poziva javnost celog sveta da 

održava predavanja o umetnosti odnosa sa javnošću i 

menadžiranju kriza. 
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Petak, 26. mart
Reakcija u odnose na napade na Kosovo nije bila tako 

dobra. Osim Harriers-a nisu gađali njihove objektive, 

naše TLAM  (granate za kopnene napade Tomahawk) 

od Splendid-a, takođe nisu bili uspešni. Yank-i koji su 

nam prodati nisu bili zadovoljavajući. Ja sam 

preporučio da kažemo da se radi o zajedničkoj 

operaciji i da ne ulazimo u detalje ko je izvršio ovaj deo 

operacije. Prikazivanje samita je bilo dobro, ali sigurno 

skraćeno malo zbog Kosova. U povratku pravili smo 

obične šale za druge rukovodioce...

Sreda , 24.mart
Berlin. Kosovo je stalno bilo glavna vest. Proveo sam 

jedan deo dana, radeći za televizijski nastup Toni Blera 

(T. B) o Kosovu. Džon Savers mi je rekao da akcija 

svakako počinje 7 uvečer. SACEUR (Vrhovni 

komandant Alijanse za Evropu, generar Vesli  Clark) 

imao je ključ...
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Albanci su  pridobili od njegove strasti za život i istrajnost za borbu protiv zla

Fragmenti iz dnevnika  “Godine sa Toni Blerom” 

Alastar Campbel o događajima na Kosovu je ključni 

svedok o ratu sa kojim se nisu složile sve evropske zemlje. 

U svom stvaralaštvu, on otkriva kako je iskoristio vlast 

medija za dobijanje saglasnosti javnosti za kampanju 

bombardovanja NATO snaga nad Srbijom.  Campbell je 

ubeđen da su zapadni saveznici doneli ispravnu odluku, 

za okončanje ubistva nevinih ljudi na Kosovu. 
 On opisuje i napore i marljivosti za izdavanje naloga za 

bombardovanje i razgovore sa kosovskim izbeglicama u 

improvizovanim kampovima tokom dana kada je 

izgledalo da će se teško rešiti  skoro nemoguća situacija. 

On je opisao i stav pojedinih rukovodilaca Evropske unije, 

prilikom donošenja odluke za vojnu intervenciju. 
Od Campbela su zahtevali Clinton i Bler da se smesti u 

Brisel tokom NATO bombardovanja, kako bi „regulisao“ 

probleme koji su postojali u medijskim izveštavanjima 

tokom rata na Kosovu. 

Ponedeljak, 17.maj
T. B je bio ubeđen da treba bar da uputimo pretnje za 

korišćenje kopnenih snaga i da izvršimo pripreme, u 

suprotnom će Milošević misliti da on može tamo ostati 

dok naša volja oslabi. Ja sam mu rekao da on mora danas 

da razgovara sa Schoeder-om jer on sutra bi trebao da 

bude u NATO i da bi  bilo glavni fokus medija na taj dan, 

a mi moramo da utičemo na promenu stava. U Tirani 

smo posetili izbeglički kamp i jedan stariji par, koji je bio 

izričit i direktan, ali takođe i veoma žalostan zbog načina 

kako žive. Deca su bila potamnela od sunca i bila su 

srećna, izgledalo je da imaju dovoljno namirnica da se 

prehrane, ipak u šatoru je bilo vruće i zagušljivo. 

Majkama je izgleda bilo najteže. Jedna žena nas je 

zaustavila i rekla da se njen suprug vratio sa četiri 

slomljena rebra. Oduzeli su im sav novac i za sobom su 

ostavili članove svojih porodica za koje ne znaju da li su 

mrtvi ili silovani. 
T. B je uputio poruku: “Vi ćete se vratiti kućama” i 

govorio o osnovnoj potrebi pobede ljudskosti.  T. B je 

razmišljao da ponovo proba sa  B. C , da kaža da je sad 

stvarno uznemiren da će ostati bez strategije, osim 

vazdušnog  i Milošević će jednostavno čekati da naše 

mogućnosti budu iscrpljene. On je znao da što više 

bombardovanja, više će civila stradati i vremenom će i 

volja naših partnera biti slomljena. Izbeglice se neće 

vratiti ako on bude tu ostao i neće se udaljiti, bez bar 

realne pretnje kopnenih snaga. Oko ponoći Džon Savers 

me je probudio da me informiše o jednom „veoma 

teškom“ telefonskom razgovoru između B. C i T. B. 

Toni Bler  razgovora 
telefonom sa Britanskim 
vojnim snagama HQ na 
granici Kosova, blizu  
Skoplja  3. maj 1999.

Subota 5. jun 
Džulijan (Braithwaite)  je rano  telefonirao, nakon što je otputovao u pravcu Makedonije sa jednom ekipom 

SHAPE, za razgovore u Blace. Imao je jedan problem. Srbi nisu hteli da dođu na mesto koje smo izabrali da 

razgovaramo. Razgovori su trebali da započnu u 9 časova. Srbi su odredili drugo mesto za sastanak. NATO se 

saglasio da oni mogu da se kreću. Ovo može biti  početak njegovog uobičajenog podsmevanja. Milošević je tražio 

da izvuče svoju porodicu. Moja neposredna reakcija je bila da ostanemo mirni, ali sam ideju promenio tokom 

noći. Sad se radilo o klasičnom Miloševiću. Postigao je sporazum u načelu, zatim je gubio vreme detaljima kako bi 

izgledalo da on dobija na tačkama koje utvrđuje.   

Nedelja, 6. jun
Imali smo ozbiljan problem. Srbi se ne povlače bez  UNSCR. Rusi ne žele da razgovaraju o UNSCR bez 

zaustavljanja bombardovanja, a mi ne prestajemo sa bombardovanjem bez njihovog povlačenja. Mik Džekson je 

rekao T. B da on nije verovao da oni ozbiljno misle i rekao da „treba da im kažemo da se nose“ . Ahtisari je 

preporučio da on ode tamo i u konačnoj fazi je rekao da će on telefonirati Miloševiću i reći da KFOR treba da uđe 

na teritoriju i zatim dolazi u obzir UNHCR. T. B je rekao da se pribojava da je Džekson dobar vojnik, ali slab 

pregovarač. Meni se dopadao, jer ima čvrst karakter, ali neizdržljiv i neupoznat o razlici onoga što se događa u 

realnosti i šta treba da se kaže medijima. Ono što jasno treba reći je  da svi problemi dolaze sa srpske strane a u 

međuvremenu mi treba da nastavimo sa bombardovanjem. 

Oni su razgovarali duže od jednog časa i prvih  5-10 

minuta su se prepirali sa Bilom, koji se iznervirao. On je 

pratio izveštavanja Ujedinjenog kraljevstva  i stvari u 

Sjedinjenim Američkim Državama  i  “ znao je šta se 

događa, da je namerno i da treba da se zaustavi”. On je 

rekao da može ići sa britanskim medijima u javnost, ali  

“postoji cena koju treba platiti i ti ćeš je platiti“. Džon je  

objasnio da je on namerno govorio u medijima protiv 

njega, kako bi  uzdigao T. B. koji je   protestovao. On je 

rekao da se užasava ideje da oni mogu da pomisle da mi 

možemo da njemu postavimo prepreke, kada on s tim 

rukovodi, na šta je B. C odgovorio “u tom slučaju, ako se 

dogodi bez tvog znanja”- što podrazumeva da je još 

gore. Džon je rekao da on nije navodio imena, ali je bilo 

jasno o kome se radi. On je rekao da ga nikada nije čuo 

tako punog inata i T. B je bio malo iznenađen. U osnovi, 

ipak B. C izgledalo je da se pomera. On je delio mišljenje 

sa T. B, da opcija     d' Alema može imati jedan način za 

ukidanje opcije kopnenih snaga.  T. B je rekao: “Imali 

smo odmor od 48 časova, dok smo se saglasili  sa novim 

UNSCR-om, i ako Milošević ne pristane na 5 zahteva 

NATO-a, mi ćemo ponovo bombardovati i planirati 

kopnene snage ”. Bilu se dopala ova ideja.

24. mart 1999. dan početka napada NATO snaga protiv srpske okupacije na Kosovu. 
Večna zahvalnost, čast i poštovanje za sve zemlje i međunarodne ličnosti koje su pružile svoj doprinos za ovaj dan. 



Petak, 26. mart
Reakcija u odnose na napade na Kosovo nije bila tako 

dobra. Osim Harriers-a nisu gađali njihove objektive, 

naše TLAM  (granate za kopnene napade Tomahawk) 
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operacije. Prikazivanje samita je bilo dobro, ali sigurno 

skraćeno malo zbog Kosova. U povratku pravili smo 

obične šale za druge rukovodioce...

Sreda , 24.mart
Berlin. Kosovo je stalno bilo glavna vest. Proveo sam 

jedan deo dana, radeći za televizijski nastup Toni Blera 

(T. B) o Kosovu. Džon Savers mi je rekao da akcija 
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Albanci su  pridobili od njegove strasti za život i istrajnost za borbu protiv zla
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Sednica Komisije spoljnih poslova

Ministar inostranih poslova Enver Hodžaj izveštavao je pred 
Komisijom spoljnih poslova o njegovim aktivnostima, o planu 
rada i o ovogodišnjim prioritetima MIP-a 

Ministar spoljnih poslova Kosova 

Enver Hodžaj više od dva sata 

izveštavao pred komisijom Skupštine 

za spoljne poslove i odgovorio na 

pitanja članova komisije i njihove 

zabrinutosti o stanju u MIP-u i 

Kosovskoj diplomatskoj službi. U 

prvom delu izveštavanja, ministar 

Hodžaj se fokusirao na prioritete 

Mistarstva, i to:
- Kao prvi prioritet Hodžaj je 

n a v e o  u č l a n j e n j e  K o s o v a  u  

međunarodnim organizacijama. U tom 

smislu on je pomenuo učlanjenje 

Kosova u Evropskoj banci za obnovu i 

razvoj i istakao kao pozitivni momenat 

činjenicu da su za, ("pro"), nače 

učlanjenje glasale i zemlje koje još uvek 

nisu priznavale Kosovo. Ove godine, 

rekao on, podnećemo zahtev za 

članstvo u Savetu Evrope. On je 

podvukao da od 47 zemalja članica 

Evropskog saveta, do sada su 37 njih 

već priznale Kosovo, prema tome za 

članstvo Kosova u savetu on ne vidi 

prepreku kog vlada zemalja članica 

S a v e t a ,  v e ć  k o d  p o s l a n i k a  

Parlamentarne skupštine Evropskog 

saveta Saveta, gde su pojedini poslanici 

s vremena na vreme negativno 

raspoloženi i izražavaju se protiv nas.
- Kao drugi prioritet pomenuo je 

konso l idovan je  međunarodnog  

subjektiviteta i u tom pravcu je proces 

međunarodnog priznanja Kosova 

nazvao "nezaustavljivim, bespovratnim 

i neprikosnovenim", podsećajući na 13 

prošlogodičnja priznanja i tvrdecí da je 
pet do sedam zemalja su već u 
proceduri priznavanja naše države.
- ”Evropske i evro - atlantske 

integracije, Hodžaj je ocenio sledećim 

prioritetom MIP-a I u tom pravcu 

izrazio optimizam za potpisivanje 

S p o r a z u m a  z a  s t a b i l i z a c i j u  i  

pridruživanje kao prvi sporazum 

između Kosova i EU-a, rekavši da 

“većina zemalja sveta vide nas kako 

nas vidi i EU".
- Među prioritetima MIP-a je 

ministar Hodžaj posebno izdvojio 

regionalnu saradnju i raspodelio 

članovima komisije Protokol o saradnji 

između Republike Kosova i Republike 

Albanije koji će biti uskoro potpisan.
- Dok je kao poslednji prioritet 

ministar pomenuo novi organogram 

Ministarstva i kompletiranje personala 

kancelarije za izdavanje viza za 

državljane zemalja koje su van 

šengenske zone.
- Predsednik Komisije spoljnih 

p o s l o v a  A l b i n  K u r t i  k o j i  j e  

predsedavao sednicu zahvalio ministra 

Hodžaj na izveštavanju, podsecá jucí  ga 

na ponovljene pozive na koje nije se 

odazvao već deset meseci. On je izrazio 

svoju zabrinutost zbog stanja MIP-u i 

diplomatskoj službe Republike Kosova 

t e  n j e n u  s t a l n u  d e g r a d a c i j e  i  

neispunjavaju preporuka Skupštine na 

kraju interpelacije ministra Hodžaj 

pred Skupštinom 11. Oktobar 2012. 

god. U međuvremenu on je ministru 

Hodžaj postavio brojna pitanja u cilju 

saznavanja da li ima šansi poboljšanja 

stanja u tom važnom vladinom resoru.
Na istoj su liniji bili i zamenik 

predsednika Komisije Hydajet Hyseni i 

članovi Komisije: Sabri Hamiti i 

Skender Hyseni, dok je Berat Buzhala 

bio umereniji, poštedeći ministra 

Hodžaj pitanjima. Pitanja se odnosila 

na  loše  funkc ionisan je  MIP-a ,  

nedomaćinsku potrošnju budžeta, 

političko upošljavanje pojedinaca u 

tom ministarstvu (bez uvažavanja 

institucije konkursa i profesionalnosti 

kandidata), kao i stalnim proizvoljnim 

unapređenjima personala MIP-a i 

Diplomatske službe bez kriterija. 

Štaviše, članovi komisije su tvrdili da 

imaju informacije da od 600 kandidata 

testiranih od Ministarstva, (vecí na njih 

s a  s o l i d n i m  p r o f e s i o n a l n i m  

kvalitetima), nijedan od njih nije 

primljen, već su primljeni kandidati po 

partijskoj liniji i grupa interesa. Zatim 

je pomenuto i pitanje fusnoti koja je 

odobrena  radi  učes tvovan ja  u  

r e g i o n a l n i m  k o n f e r e n c i j a m a  i  

susretima a koja je počela da se koristi i 

u važnim dokumentima EU-a. Bilo je 

u p o z o r e n j a ,  m e đ u t i m  i  o k o  

najavljivanja sporazuma o stvaranje 

takozvanog "Udruženja srpskih opština 

na Kosovu", koristecí za razgovore sa 

Srbijom eufemistički izraz "dijalog", 

koji se sada već naziva "dijalogom 

između Beograda i Prištine". Izražena 

je zabrinutost za kakofoniju kosovske 

spoljne politike i mešanje nadležnosti 

između Ministra spoljnih poslova i 

Zamenika premijera, te između 

Ministarstva spoljnih poslova i  

Ministarstva za evropske integracije.
Odgovarajući na postavljena pitanja, 

ministar Hodžaj je naveo njegovu 

dinamiku rada ali i dinamiku drugih 

vladinih zvaničnika na međunarodnoj 

afirmaciji Kosova i lobiranje za veće 

priznavanje. On je rekao da je kosovska 

spoljna politika jedinstvena, bez obzira 

na različite njene aktere delovanja i 

tvrdio je da su sporazumi sa Srbijom 

postignuti u procesu dijaloga u Briselu 

su međunarodni sporazumi koji su 

vrlo značajni za Kosovo i proces 

međunarodog priznavanja. Hodžaj je 

tvrdio da je u njegovom ministarstvu 

testirano 600 kandidata, ali negirao da 

je  b i lo  pr i jema kandidata  bez   

konkursa.
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Delegati 90-ih godina
Mi trebamo uživati jednaka prava kao i poslanici posleratne skupštine  

Javna rasprava o Nacrtu zakona o poslanicima

Podkomisija Skupštine Republike Kosova za mandate, imunitete i poslovnik koju je 

predsedavao predsednik Armend Zemaj, održala je javnu raspravu o Nacrtu zakona o 

poslanicima, kojoj su prisustvovali i poslanici ranijih skupštinskih saziva, vladini 

predstavnivi, predstavnik Narodnog advokata i predstavnici Civilnog društva.
Na početku je gospodin Armend Zemaj objasnio prisutnima da je amandmandovanje 

Zakona o poslanicima otpočeo, te je dao kratak istorijski osvrt i ranijih skupštinskih 

saziva. On je naveo, između ostalog, i suspenziju jednog dela ovog Zakona od strane 

Kosovskog ustavnog suda i podvukao da je Kosovo jedina zemlja u regionu koja nema 

Zakon o poslanicima i uporedio ovaj Nacrta zakona sa prethodnim zakonom. Zakon je 

trpeo izmene, rekao Zemaj, pomenuvši povlastice za poslanike. ovim Nacrtom zakona 

podkomisija je predvidela starosnu dob 60 godina za odlazak poslanika, a u njemu je 

definisano i okončanje i početak poslaničkog mandata. 
Prema ovom Nacrta zakona, poslanici cé  imati samo funkcionalni imunitet, a uloga 

poslanika  će biti slična ulozi poslanika država regiona. Bitno je da smo uspeli da 

okončamo istorijat skupštinskih saziva u zemlji i to od 1990 do danas. Ovim Nacrtom 

zakona su obuhvaćeni svi poslanici svih skupštinskih saziva rekao Zemaj.  
Član Podkomisije Albulena Hadžiju, iznoseći stav svoje parlamentarne grupe Pokreta 

„Vetëvendosje“, kritikovala plate poslanika koje je prema njoj visoke obzirom na tečko 

ekonomsko stanje kosovskih građana, i nazvao je to nepravdom nepravda, istakavši da 

je protiv poslaničkih povlastica i prvremenog penzionisanje poslanika. Gospođa Hadžiju 

je rekla da se i poslanici moraju ponzionisati  u 65 godinini života kao i svi ostali, dok 

poslanici svih saziva moraju se izjednačiti i imati jednaka prava. 
Ovim povodom govorili su i pojedini poslanici bivših skupštinskih saziva i  bivši 

delegati  skupštinskog saziva 90-ih godina: Selatin Novo Selo, Iljaz Ramajli, Ramadan 

Keljmendi, Bujar Gjurgjeala, Mark Krasnicí , i dr. zatim su diskutovali i  predstavnici 

pokreta „Fol“ i Zamenik ombudsmana Basri Beriša. 
Delegatët skupštinskog saziva 90-ih godina, u njihovoj diskusiji inzistirali na jednaka 
prava sa svim ostalim poslanicima posleratnih skupštinskih saziva. "Tražimo da se ovim 
zakonom obuhvataju i delegati skupštinskog saziva 90-ih godina sa svim pravima 
poslanika Skupštine Republike Kosovo. " Predstavnici Civilnog društva, međutim, 
kazali da ovaj zakon treba predvideti i kaznene odredbe u okviru obavljanja dužnosti 
poslanika  
Članovi podkomisije Skupštine republike kosova za mandate, imunitete i Poslovnik rekli 
da će analizirati i uzeti u obzir komentare i sugestije diskutanata, ali očekuju i procene o 
finansijskim implikacijama N/zakona od MF-a i komisije za budžet i finansije. Ovaj 
Nacrt zakona će biti završen u najkraćem mogućem roku i dostaviće se plenarnoj sednici 
Skupštine za razmatranje i usvajanje.

Deputetët e Kosovës 
marrin pjesë në punimet e Këshillit të Evropës

Poslanici Skupštine kosova, Hidajet 

Hiseni (PDK) i Vjosa Osmani (LDK) 

prisustvovali sednici Komisije Saveta 

Evrope  za  pol i t i čka  pi tan ja  i  

demokratiju na kojoj je diskutovana 

Rezolucija i Izveštaj izvestioca za 

Kosovo, Bjorna vona Sydowa.
Na tom sastanku su naši poslanici 

izneli poglede kosovskih institucija na 

tekst Rezulucije i dali niz primedbi i 

preporuka. U tom duhu je pozdravljen 

predlog naših poslanika da se 

intenziviraju direktni kontakti između 

Kosovskih institucija i Saveta Evrope. 

Naši su poslanici potencirali da je 

uskraćivanje prava našim građanima 

na pristupu Evropskom sudu za 

ljudska prava predstavlja negiranje 

o s n o v n i h  l j u d s k i h  p r a v a ,  

naglašavajući do je priznavanje 

Kosova od više od 2/3 država članica 

Saveta Evrope bespovratna stvarnost 

te shodno tome i članstvo Kosova u toj 

organizaciji je samo pitanje vremena.

Razmatranju na Komisiji za politička 

pitanja i demokratiju prethodila 

rasprava i usvajanje Rezolucije 

Parlamentarne skupštine Saveta 

Evrope o Kosovu. Rezolucija je 

usvojena sa 115 glasova „Za“  i 11 

glasova „Protiv“, a preporuke su 

usvojene sa 121 glasa „Za“  i  5 

glasova „Protiv“.  
Tokom boravka u Strazburu poslanici 

Skupštine Kosova sastal i  se  i  

m n o g o b r o j n i m  č l a n o v i m a  

Parlamentarne skupštine Saveta 

Evrope.
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Sednica Skupštine
Zahtev 
Za vrećanje Kosovskog penzijskog fonda treba dobiti 
institucionalnu formu  

Skupština Kosova je na zahtev PG DSK-a, na sednici od 28.02.2013. godine koju je 

predsedavao Predsednik dr Jakup Krasnic ́i (deo sednice je predsedavao 

Z/predsednika Sabri Hamiti), vodila raspravu na tačku dnevnog reda: "Naknada 

penzionera koji su penzijski doprinos platili do 1999.godine.". 

Teuta Sahatçija je u ime predlagača 

skupštinske rasprave rekla da su 

penzijski doprinosi kosovskih građana 

do 1999. godine uplaćeni u Penzijskom 

fondu Bivše jugoslavije koji je nasledila 

Republ ika  Srb i ja ,  a  penz i j e  su  

obustavljene od juna 1999. godine. Zbog 

ne priznanja Republike Kosovo od 

strane Republike Srbije i brojnih 

administrativnih prepreka stvorenih od 

strane srpskih pravosudnih institucija, 

naši su penzioneri lišeni korišc ́enja 

njihovog legitimnog prava na penziju, 

iako je to pravo zagarantovano svakom 

licu i međunarodnom konvencijama o 

ljudskim pravima i međunarodnim 

pravom. Ona je navela i slučaj Grudića i 

Kelmendi koji su ostvarili svoje pravo 

n a d o k n a d u  p e n z i j e  p r e d  

Međunarodnim sudom u Strazburu, 

iako se Kosovska vlada oglušila, te je 

navedenim slučajevima otvoren put 

kosovskim penzionerima da ostvaruju 

svoja prava na kompenzaciju legitimnih 

penzija. To pravo njima garantuje i 

međunarodna konvencija za ljudska 

prava, ali i Sud u Strazburu odbacio 

odbranu Srbije  da se ne mogu 

kosovskim građanima isplatiti penzije 

od godinu 1999. godine iz Penzijskog 

fonda Srbije, jer nije bilo prihoda sa 

Kosovske teritorije, i iz drugih razloga. 

Pored toga, rekla ona, Penzijski fond 

Srbije duguje kosovskim penzionerima  

iznos od 1.5 - 5 milijardi evra. 
Ministar rada i socijalnog staranja 

Nenad Rašic,́  u svom govoru rekao da je 

p r a v o  g r a đ a n a  n a  g r u p n u  i  

i n d i v i d u a l n u  ž a l b u   p r e d  

m e đ u n a r o d n i m  s u d o v i m a  z a  

ostvarivanje njihovih prava, ali nije 

najbolji način za ostvarivanje prava na 

penzijsku kompenzaciju. Međutim, 

penzioneri nisu konsultovali MRSS. On 

je predložio da se donosi preporuka o 

tom pitanju, koja bi se adresirala 

baroneši radi izlaza iz ove situacije.
Poslanik Šaip Muja (DPK) rekao da je 

tema veoma osetljiva. Srbija, rekao on, 

mora vratiti sredstva penzionera i 

pitanje penzionera mora se besumnje 

podignuti na institucionalnoj razini da 

se ne bi to osatavilo na nemilost i na 

pojekdinačnu borbu u tom pravcu.
Vjosa Osmani (DSK) rekla da se Sud u 

Strazburu mođe obratiti svaki građanin, 

nakon iscrpl jenjaa svih pravnih 

sredstava pred domaćim pravosuđem. 

"Nemojte obmanjivati penzionere da ne 

idu na sud za svoja prava, jer Srbija traži 

da penzioneri promene državljanstvo da 

bi ostvarili njihova pravo na nadoknadu 

penzija. Kosovski penzioneri moraju 

ostvariti njihova prava na penzijsku 

naknadu i ne može im se to pravo 

negirati, jer dijalog ne negira pravo to 

pravo". To njihovo pravo kazuje na 

potrebu formiranja jedne posebne komisije 

za to pitanje.
Ahmet Isufi (ABK) rekao da penzijski fond 

nije otiman od nekog pojedinca, već od 

srpske države. S toga kosovska država 

treba da zahteva od Srbije vraćanje tog 

fonda i to sa kamatama, štaviše treba 

kor is t i t i  sva  pravna  sredstva  za  

ostvarivanje tog prava. To pitanje se ne 

može prepustiti individualnim rešenjima, 

već Kosova mora formirati jednu komisiju 

o tom pitanju i raditi na ostvarivanje prava 

kompenzacije kosovskim penzionerima 

Myzejene Selmani ( AKR ) rekla da to 

pitanje pripada svim kosovskim političkim 

partijama. Povratak penzija je pravo 

građana, i Vlada Kosova mora pružiti 

zaštitu tog prava, i njegovu realizaciju. Ona 

je rekla da pored toga penzioneri mogu i 

pojedinačno obratiti se Međunardnom sudu 

u Strazburu.
U skupštinskoj raspravi rečeno je da je 

n e g i r a n j e  p e n z i j a  g r u b o  k r š e n j e  

indiv idualn ih  i  ko lekt ivnih  prava  

penzionera, jer je Srbija opljačkala sredstva. 

U raspravi je preovladalo mišljenje da se to 

pi tanje  mora reš i t i  kolekt ivno,  na 

organizovano institucionalan način. 

Zatraženo je formiranje odgovarajuc ih 

mehanizama za pomoc  penzionerima na 

ostvarivanju tog prava i formiranje 

posebnog fonda za tu namenu da bi se 

izborilo to pravo.

Na kraju rasprave poslanici su doneli sledeće preporuke, i to:
Imajucí  u obzir stanje kosovskih penzionera i potrebu da im se isplti penzijska naknada u 

skladu sa pravilima Međunarodnog prava, PG Demokratski savez Kosova, i sve ostale 

parlamentarne grupe, nakon usaglašavanja stavova, predložile Skupštini da od Vlade 

Republike Kosovo zahteva:
1. Da u roku od dve nedelje formira stručnu komisiju, sastavljenu od stručnih ljudi 

koji poznaju ljudska prava i od prava i predstavnika kosovskih institucija koji se bave 

penzijskim pitanjima.
2. Da Komisija prikuplja potrebnu dokumentaciju i obezbedi besplatne pravne savete 

svim penzionerima koji od Srbije traže penzijsku kompenzaciju od njihovog penzijskog 

doprinosa, inicirajući to pitanje i pred Evropskim sudom.
Pas votimit u aprovua Projektligji për arsimin dhe aftësimin profesional. Ndërkaq, u shty 

për një mbledhje tjetër Propozimi për zëvendësimin e anëtarit të Kryesisë së Kuvendit nga 

komunitetet tjera jo shumicë, sipas Marrëveshjes së Grupit Parlamentar “6+”, në mungesë të 

kuorumit. 
U nastavku je prema dnevnom redu bilo i razmatranje Nacrta zakona o stručnom 

obrazovanju i osposobljavanju o kojega je pred skupštinom obrazložio predsednik komisije 

za obrazovanje, kulturu, omladinu, sport, javnu administraciju, lokalnu samoupravu i 

medije Idriz Vehapi koji je rekao da su ispunjeni uslovi da se ovaj nacrt zakona usvoji. 

Nakon glasanje usvojen je Nacrt zakona o stručnom obrazovanju i osposobljavanju, a u 

nedostatku kvoruma predlog za zamenu člana Predsedništva iz redova ostalih nevećinskih 

zajednica, uz saglasnost PG "6+", odložen za narednu sednicu. 
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Nenad Rašic,́  u svom govoru rekao da je 

p r a v o  g r a đ a n a  n a  g r u p n u  i  

i n d i v i d u a l n u  ž a l b u   p r e d  

m e đ u n a r o d n i m  s u d o v i m a  z a  

ostvarivanje njihovih prava, ali nije 

najbolji način za ostvarivanje prava na 

penzijsku kompenzaciju. Međutim, 

penzioneri nisu konsultovali MRSS. On 

je predložio da se donosi preporuka o 

tom pitanju, koja bi se adresirala 

baroneši radi izlaza iz ove situacije.
Poslanik Šaip Muja (DPK) rekao da je 

tema veoma osetljiva. Srbija, rekao on, 

mora vratiti sredstva penzionera i 

pitanje penzionera mora se besumnje 

podignuti na institucionalnoj razini da 

se ne bi to osatavilo na nemilost i na 

pojekdinačnu borbu u tom pravcu.
Vjosa Osmani (DSK) rekla da se Sud u 

Strazburu mođe obratiti svaki građanin, 

nakon iscrpl jenjaa svih pravnih 

sredstava pred domaćim pravosuđem. 

"Nemojte obmanjivati penzionere da ne 

idu na sud za svoja prava, jer Srbija traži 

da penzioneri promene državljanstvo da 

bi ostvarili njihova pravo na nadoknadu 

penzija. Kosovski penzioneri moraju 

ostvariti njihova prava na penzijsku 

naknadu i ne može im se to pravo 

negirati, jer dijalog ne negira pravo to 

pravo". To njihovo pravo kazuje na 

potrebu formiranja jedne posebne komisije 

za to pitanje.
Ahmet Isufi (ABK) rekao da penzijski fond 

nije otiman od nekog pojedinca, već od 

srpske države. S toga kosovska država 

treba da zahteva od Srbije vraćanje tog 

fonda i to sa kamatama, štaviše treba 

kor is t i t i  sva  pravna  sredstva  za  

ostvarivanje tog prava. To pitanje se ne 

može prepustiti individualnim rešenjima, 

već Kosova mora formirati jednu komisiju 

o tom pitanju i raditi na ostvarivanje prava 

kompenzacije kosovskim penzionerima 

Myzejene Selmani ( AKR ) rekla da to 

pitanje pripada svim kosovskim političkim 

partijama. Povratak penzija je pravo 

građana, i Vlada Kosova mora pružiti 

zaštitu tog prava, i njegovu realizaciju. Ona 

je rekla da pored toga penzioneri mogu i 

pojedinačno obratiti se Međunardnom sudu 

u Strazburu.
U skupštinskoj raspravi rečeno je da je 

n e g i r a n j e  p e n z i j a  g r u b o  k r š e n j e  

indiv idualn ih  i  ko lekt ivnih  prava  

penzionera, jer je Srbija opljačkala sredstva. 

U raspravi je preovladalo mišljenje da se to 

pi tanje  mora reš i t i  kolekt ivno,  na 

organizovano institucionalan način. 

Zatraženo je formiranje odgovarajuc ih 

mehanizama za pomoc  penzionerima na 

ostvarivanju tog prava i formiranje 

posebnog fonda za tu namenu da bi se 

izborilo to pravo.

Na kraju rasprave poslanici su doneli sledeće preporuke, i to:
Imajucí  u obzir stanje kosovskih penzionera i potrebu da im se isplti penzijska naknada u 

skladu sa pravilima Međunarodnog prava, PG Demokratski savez Kosova, i sve ostale 

parlamentarne grupe, nakon usaglašavanja stavova, predložile Skupštini da od Vlade 

Republike Kosovo zahteva:
1. Da u roku od dve nedelje formira stručnu komisiju, sastavljenu od stručnih ljudi 

koji poznaju ljudska prava i od prava i predstavnika kosovskih institucija koji se bave 

penzijskim pitanjima.
2. Da Komisija prikuplja potrebnu dokumentaciju i obezbedi besplatne pravne savete 

svim penzionerima koji od Srbije traže penzijsku kompenzaciju od njihovog penzijskog 

doprinosa, inicirajući to pitanje i pred Evropskim sudom.
Pas votimit u aprovua Projektligji për arsimin dhe aftësimin profesional. Ndërkaq, u shty 

për një mbledhje tjetër Propozimi për zëvendësimin e anëtarit të Kryesisë së Kuvendit nga 

komunitetet tjera jo shumicë, sipas Marrëveshjes së Grupit Parlamentar “6+”, në mungesë të 

kuorumit. 
U nastavku je prema dnevnom redu bilo i razmatranje Nacrta zakona o stručnom 

obrazovanju i osposobljavanju o kojega je pred skupštinom obrazložio predsednik komisije 

za obrazovanje, kulturu, omladinu, sport, javnu administraciju, lokalnu samoupravu i 

medije Idriz Vehapi koji je rekao da su ispunjeni uslovi da se ovaj nacrt zakona usvoji. 

Nakon glasanje usvojen je Nacrt zakona o stručnom obrazovanju i osposobljavanju, a u 

nedostatku kvoruma predlog za zamenu člana Predsedništva iz redova ostalih nevećinskih 

zajednica, uz saglasnost PG "6+", odložen za narednu sednicu. 
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Intervju sa Sekretarom  

1- Od 2008 godine,  sve do danas,  Skupština je  koračala kroz vrlo opterećene faze sa značajnim događajima, kao što su: 

Proglašenje Nezavisnosti, usvajanjem Ustava, svečane sednice, okončanje nadgledanja nezavisnosti i td. Normalno, kao  

generalni sekretar Skupštine, bili ste preopterećeni sa  organizovanjem i drugim poteškoćama. Kako su tekle gore 

navedene situacije u Skupštini, gledano sa  vašeg ugla radnih dužnosti

2- Administracija se smatra glavnom karikom rada u svakoj instituciji. Koja je njena uloga i značaj u Skupštini Kosova? 

3- Koji su napori za dalje avanziranje iste? 

4- Saradnja sa političkim osobljem i poslanicima je glasni  preduslov za uspešan rad. Kakav je nivo te saradnje? 

5- Skupština ima nekoliko memoranduma o  obostranoj saradnji sa  parlamentima raznih zemalja EU-a, kao što su: 

Parlament Mađarske, Austrije, Hrvatske, Bugarske i td. Koji su pozitivni efekti iz takvih memoranduma, za Skupštinu? 

6- Skupština, takođe, ima znatnu saradnju sa međunarodnim institucijama :  OSBE, NDI, USAID, UNDP, GIZ i td. 

Kakav je bio tok saradnje sa ovim organizacijama, i koje su koristi Skupštine od takve saradnje? 

7- Kakav odnos  gaji Skupština sa civilnim društvom i medijima?

8- Cene se napor da bi se  dao dostojanstven spoljnih  izgled zgrade Skupštine. Postoji li neki plan za stilizaciju 

unutrašnjih prostorija, posebno onih glasnih, kao što je: Hol, Kabinet, hodnici i td?   
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Predsednik Parlamenta Krasniqi
 primio novog šefa EULEX-a, g. Bernd Borchardt

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 

Krasniqi, primio je danas u jednom susretu novog šefa 

EULEX-a, g. Bernd Borchardt, sa kojim je razgovarao o 

dosadašnjoj saradnji, o plodovima ove saradnje i 

mogućnostima njenog daljeg produbljivanja. Nakon što 

je čestitao g. Borchardtu za novu dužnost na čelu misije 

EULEX-a, predsednik Krasniqi je dao jedan rezime 

dostignuća Kosova i njegove Skupštine u oblasti 

zakonodavstva, dodajući da će Skupština i u buduće biti 

na nivou njenog zadatka. Predsednik Parlamenta 

Krasniqi je ocenio pomoć koju je EULEX dao Kosovu tokom svih godina njegove misije, ali je tražio da se ova podrška 

i dalje u buduće povećava, kako u oblasti vladavine prava, takođe i u procesu evro-atlantskih integracija.

Šef EULEX-a, g. Bernd Borchardt, izražavajući se zadovoljnim ulogom Skupštine Kosova, rekao je da mu je drago što 

se ponovo vraća na Kosovu. On je rekao da je veoma bitno da EULEX nastavlja da radi tesno sa institucijama 

vladavine prava na Kosovu.
  „Mi smo u partnerstvu i uz partnerstvo dolaze i odgovornosti. EULEX je spreman da uradi svoj deo. EULEX igra 

značajnu ulogu u uključivanje EU-a na Kosovu, kao što je proces liberalizacije viza i strukturisani dijalog vladavine 

prava. To je u dobrobit svih zajednica", naglasio je g. Borchardt.

Predsednik Skupštine dr Krasniqi
primio Narodnog advokata Albanije i Kosova

Uloga i funkcija Narodnog advokata, kao karike između 

građanina i uprave bila je glavna tema današnjeg 

sastanka predsednika Skupštine, dr. Jakup Krasniqi sa 

Narodnim advokatom Albanije, Igli Totozani i 

Narodnim advokatom Kosova Sami Kurteshi. Uz 

dobrodošlicu on je hvalio pomenute ličnosti za 

uzajamnu saradnju i naglasio da on lično podržava 

institucije koje izveštavaju Skupštini kako bi iste 

maksimalno koristile sva prava koja im zakon garantuje.

Funkcija ombudsmana nije ni jednostavna, ni laka, 

naročito u zemljama u tranziciji rekao Krasniqi i nastavio: "Potpuno se zalažem da institucija narodnog advokata 

bude politički nezavisna u svom poslu, na zaštiti zakonitosti, jer imamo odgovornost da strpljivo saslušamo brige 

naših građana. Njihovi zahtevi nisu glomazni, te ih treba saslušati, i kada ih saslušamo, onda se kod njih stvara osećaj 

sigurnosti i satisfakcije", završio Krasniqi.
Gospodin Igli Totozani, naglasio da je podrška instituciji Narodnog advokata od Parlamenta, od izuzetnog značaja. 

Ombudsman je posebna institucija, i to se mora shvatiti kao takva. Ljudi moraju da se naviknu na tu realnost, mada 

to nije tako jednostavno. Oba su advokata naglasili da se u njihovim aktivnostima suočavaju izazovima, ali imaju 

odgovarajuću parlamentarnu podršku. Sami Kurteshi je visoko ocenio podršku predsednika dr Krasniqi i pojedinih 

skupštinskih komisija, bez čijeg doprinose teško bi se postigli beleženi rezultati. 
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Predsednik  SKupštine Republike Kosova  dr. Jakup 
Krasniqi, dočekao  na oproštajnom sastanku  g.  Xavier De 
Marnhac, predsedavajući misije  EULEX-a na Kosovu,  po 
okončanju njegovog mandata. Tim povodom čelnik 
Skupštine Krasniqi je izrazio priznanje g.   De Marnhac za 
njegovo doprinos na čelu te misije,  ali već i ranije kao 
komandant KFOR-a, čelnik legislativa zemlje je, 
istovremeno, izrazio priznanje i prema državi Francuske o 
svemu što je učinjeno za dobrobit Kosova.                       
g. Xavier De Marnhac, nakon što se zahvalio za  priređeni 
doček, naglasio da je bio angažovan velikim posvećenjem 
u toj misili, imajući uvek u vidu da funkcija i rad EULEX-a 
bude u korist građana Kosova. On je izjavio  da pored svih 
poteškoća, tokom ovih godina je obavljen plodotvoran rad 
na Kosovu. Govoreći o rezultatima što beleži  Kosovo, on je 
posebno istakao okončanje faze međunarodnog 
nadgledanja Kosova. U tom duhu on je čestitao čelniku 
Skupštine i državi Kosova za  dalja dostignuća u tim 
aspektima.                                                         
Na kraju sastanka, predsednik Skupštine Krasniqi, u znak 
sećanja, uručio jedan skroman  poklon g.  De Marnhac.

Priznavanje za doprinos g.     De Marnhac 
i Francuske za  svestrane razvoje Kosova             

Predsednik Parlamenta Krasniqi primio 
novog šefa EULEX-a, g. Bernd Borchardt

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 
Krasniqi, primio je danas u jednom susretu novog šefa 
EULEX-a, g. Bernd Borchardt, sa kojim je razgovarao o 
dosadašnjoj saradnji, o plodovima ove saradnje i 
mogućnostima njenog daljeg produbljivanja. Nakon što je 
čestitao g. Borchardtu za novu dužnost na čelu misije 
EULEX-a, predsednik Krasniqi je dao jedan rezime 
dostignuća Kosova i njegove Skupštine u oblasti 
zakonodavstva, dodajući da će Skupština i u buduće biti na 
nivou njenog zadatka. Predsednik Parlamenta Krasniqi je 
ocenio pomoć koju je EULEX dao Kosovu tokom svih 
godina njegove misije, ali je tražio da se ova podrška i dalje 
u buduće povećava, kako u oblasti vladavine prava, takođe 
i  u  p r o c e s u  e v r o - a t l a n t s k i h  i n t e g r a c i j a .
Šef EULEX-a, g. Bernd Borchardt, izražavajući se 
zadovoljnim ulogom Skupštine Kosova, rekao je da mu je 
drago što se ponovo vraća na Kosovu. On je rekao da je 
veoma bitno da EULEX nastavlja da radi tesno sa 
i n s t i t u c i j a m a  v l a d a v i n e  p r a v a  n a  K o s o v u .
„Mi smo u partnerstvu i uz partnerstvo dolaze i 
odgovornosti. EULEX je spreman da uradi svoj deo. 
EULEX igra značajnu ulogu u uključivanje EU-a na 
Kosovu, kao što je proces liberalizacije viza i strukturisani 
dijalog vladavine prava. To je u dobrobit svih zajednica", 
naglasio je g. Borchardt.                 
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Bashkëpunim i ngushtë 
Kuvend - USAID          

Predsednik Skupštine Kosova dr Jakup Krasniqi, održao je 
danas sastanak sa delegacijom visokih zvaničnika USAID-a 
iz Vašingtona g-din Keith Schultz i g-din.Mike Henning, na 
kojem je diskutovano u vezi dosadašnjih dostignuća u 
oblasti saradnje između USAID i Skupštine kao i 
prioritetnim potrebama Skupštine, za koje ova ugledna 
agencija može da doprinosi i ubuduće. Predsednik Krasniqi, 
nakon što je zahvalio delegaciji na poseti, izrazio je 
zahvalnost na dosadašnjoj saradnji, naglašavajući da je 
između Skupštine i USAID-a od 2001.godine odvijana 
saradnja tokom koje je Skupština Kosova imala koristi u 
mnogim aspektima, naročito u oblasti zakonodavstva, 
povećanju kapaciteta administracije, zatim oblasti 
transparentnosti i dr. 
Zvaničnici USAID-a ocenili su saradnju između dve 
institucije, naglašavajući da su u mnogim oblastima 
postignuti veliki rezultati. Naglašeni su rezultati u 
formiranju bliskih odnosa Skupštine sa civilnim društvom, 
funkcionisanjem veb-stranice Skupštine, otvaranje centra za 
posetioce i dr. Sagovornici su se saglasili da treba više 
uraditi, naročito u odnosu na parlamentarno nadgledanje 
egzekutiva, zatim sprovođenje zakona, agencija koje formira 
Skupština i dr. U tom pravcu, rečeno je da je značajan 
zadatak u oblasti nadgledanja naročito način budžetskih 
rashoda , odnosno da svaka komisija posveti pažnju ovom 
segmentu u odgovarajućim oblastima, koje su njenom 
delokrugu. 
Ovom prilikom, istaknuto je da postoje povoljni uslovi za 
još veću saradnju između USAID-a i Skupštine Kosova

Institucioni i Avokati të Popullit duhet të ketë pavarësi politike në 
veprimtarinë e tij, në mbështetje të ligjit

Uloga i funkcija Narodnog advokata, kao karike između građanina i uprave bila je glavna tema današnjeg sastanka 

predsednika Skupštine, dr. Jakup Krasniqi sa Narodnim advokatom Albanije, Igli Totozani i Narodnim advokatom Kosova 

Sami Kurteshi. Uz dobrodošlicu on je hvalio pomenute ličnosti za uzajamnu saradnju i naglasio da on lično podržava institucije 

koje izveštavaju Skupštini  kako bi  iste maksimalno koristi le  sva prava koja im zakon garantuje.

Funkcija ombudsmana nije ni jednostavna, ni laka, naročito u zemljama u tranziciji rekao Krasniqi i nastavio: "Potpuno se 

zalažem da institucija narodnog advokata bude politički nezavisna u svom poslu, na zaštiti zakonitosti, jer imamo odgovornost 

da strpljivo saslušamo brige naših građana. Njihovi zahtevi nisu glomazni, te ih treba saslušati, i kada ih saslušamo, onda se 

k o d  n j i h  s t v a r a  o s e ć a j  s i g u r n o s t i  i  s a t i s f a k c i j e " ,  z a v r š i o  K r a s n i q i .

Gospodin Igli Totozani, naglasio da je podrška instituciji Narodnog advokata od Parlamenta, od izuzetnog značaja. 

Ombudsman je posebna institucija, i to se mora shvatiti kao takva. Ljudi moraju da se naviknu na tu realnost, mada to nije tako 

jednostavno. Oba su advokata naglasili da se u njihovim aktivnostima suočavaju izazovima, ali imaju odgovarajuću 

parlamentarnu podršku. Sami Kurteshi je visoko ocenio podršku predsednika dr Krasniqi i pojedinih skupštinskih komisija, 

bez čijeg doprinose teško bi se postigli beleženi rezultati.



Predsednik  SKupštine Republike Kosova  dr. Jakup 
Krasniqi, dočekao  na oproštajnom sastanku  g.  Xavier De 
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njegovo doprinos na čelu te misije,  ali već i ranije kao 
komandant KFOR-a, čelnik legislativa zemlje je, 
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aspektima.                                                         
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Priznavanje za doprinos g.     De Marnhac 
i Francuske za  svestrane razvoje Kosova             

Predsednik Parlamenta Krasniqi primio 
novog šefa EULEX-a, g. Bernd Borchardt

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 
Krasniqi, primio je danas u jednom susretu novog šefa 
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zakonodavstva, dodajući da će Skupština i u buduće biti na 
nivou njenog zadatka. Predsednik Parlamenta Krasniqi je 
ocenio pomoć koju je EULEX dao Kosovu tokom svih 
godina njegove misije, ali je tražio da se ova podrška i dalje 
u buduće povećava, kako u oblasti vladavine prava, takođe 
i  u  p r o c e s u  e v r o - a t l a n t s k i h  i n t e g r a c i j a .
Šef EULEX-a, g. Bernd Borchardt, izražavajući se 
zadovoljnim ulogom Skupštine Kosova, rekao je da mu je 
drago što se ponovo vraća na Kosovu. On je rekao da je 
veoma bitno da EULEX nastavlja da radi tesno sa 
i n s t i t u c i j a m a  v l a d a v i n e  p r a v a  n a  K o s o v u .
„Mi smo u partnerstvu i uz partnerstvo dolaze i 
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Kosovu, kao što je proces liberalizacije viza i strukturisani 
dijalog vladavine prava. To je u dobrobit svih zajednica", 
naglasio je g. Borchardt.                 
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Bashkëpunim i ngushtë 
Kuvend - USAID          
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Dve parlamentarne komisije dočekale 
parlamentarnu delegaciju iz Holandije

Članovi komisije za spoljne poslove, i oni iz Komisije za evropske integracije su, danas, dočekali 

parlamentarnu delegaciju iz Kraljevine Holandije, koju je predvodio predsednik Senata Fred de 

Graaf. 
Uz izražavanje dobrodošlice na Kosovu, predsednik komisije za Evropske integracije, Lutfi Haziri, je 

ocenio nepoštednu podršku Holandiju za Kosovu i za njegov narod. On je govorio o značajnom radu 

što obavljaju ove dve parlamentarne komisije za međunarodnu afirmaciju Kosova i pripremanje 

zemlje za proces evropskih integracija. Haziri je naglasio da Kosovo nestrpljivo čeka na odluku Saveta 

ministara EU-a za iniciranje Sporazuma za stabilizaciju - pridruživanje. Nadalje, govorio je o hitnoj 

potrebi građana Kosova za liberalizaciju viza sa zemljama EU-a, dodajući da ovi očekivani koraci EU-

a će pozitivno uticati i na strane investicije u privredi Kosova, i što se tiče školovanja naše omladine 

po obrazovnim i naučnim institucijama zemalja EU-a.
Predsednik Senata Kraljevine Holandije, Fred de Graaf, je visoko ocenio dostignuća Kosova nakon 

proglašenja nezavisnosti, posebno u odnosu na volju mladih Kosova za znanje, rad i kreativnost. On 

je naglasio da razume nestrpljenje građana Kosova da postanu deo EU-a, ali je naglasio, takođe, da 

Kosovo treba da ispuni, uz velike napore, i standarde za proces evropskih integracija, koje je i primio, 

ali uvek postaju još teža za zemlje što pretendiraju članstvo u EU. On je poručio predstavnike 

legislativa Kosova da Skupštinu čine poverljivom institucijom da građanima što bolje i brže 

odgovaraju na striktna pravila EU-a.
 
I ostali diskutanti na tom sastanku: Sabri Hamiti, Donika Kadaj - Bujupi, Vjosa Osmani, Alma Lama, 

Suzana Novobërdaliu i Emilija Redžepi su, jednoglasno, potvrdile opredeljenje Kosova za Evropske 

integracije. Naglasili su potrebu Kosova za Evropske integracije, uz usredsređenje posebno na hitnoj 

potrebi za liberalizaciju viza. Kosovo, istorijski i politički, bilo i jeste evropsko, s toga treba da se to 

uradi i politički, inače naša omladina se bespravno izoluje od evropskih procesa, rečeno je na 

sastanku, u kojem je, takođe, Takođe, prisustvovali su i ambasadori iz obeju zemalja potvrđeno da 

mladi Kosova imaju potrebu za slobodno kretanje; za dobijanje znanja po zemljama EU-a, i za 

realizaciju takvih znanja na Kosovu.

Češka potvrđuje podršku za  Kosovu 
i njegove euro-atlantske aspiracije    

Potpredsednik Skupštine Republike Kosova Xhavit Haliti službeno je posetio Pragu, u toku koje je 

imao odvojene sastanke sa Komitetom za spoljnu politiku i zaštitu u Senatu Republike Češke i 

Komisijom za evropska pitanja u Parlamentu Češke.
Na sastanku sa senatorom Jaroslav Sikacek, ujedno i potpredsednik Komisije za odnose sa vani , 
g-din Haliti se zahvalio na dočeku i ocenio je da Češka predstavlja model transformiranja u 

demokratskim procesima. Haliti je takođe istakao da građani Kosova su zahvalni narodu i 

institucijama Češke, na stalnoj podršci koju su pružali u izgradnji modernog Kosova.

U nastavku potpredsednik Haliti je izjavio da je Kosovo faktor mira i stabilnosti i za pet godina je 

pretvoreno u modernu multietničku demokratiju. Na ovom sastanku Haliti je govorio i o progresu 

koje je Kosovo dostiglo od proglašenja nezavisnosti i o dostignućima u procesu izgradnje države i 

evropske integracije.
Senator Jarsoalv Sikacek, nakon što je poželeo dobrodošlicu g-dinu Haliti izrazio je spremnost za 

saradnju. Ovu posetu on ocenjuje kao mogućnost za avanziranje saradnje i veliku mogućnost za 

informisanje izbliza o razvojima na Kosovu.
Nakon toga senator Sikacek je izrazio i interesovanje o razvoju Kosova, ali i obezbedio je da će 

podržati svaku inicijativu u okviru dinamizacije bilateralnih odnosa i parlamentarne saradnje 

između dveju zemalja.
Potpredsednik Skupštine Republike Kosova, Xhavit Haliti, je dočekan i u Zastupničkom domu 

češkog parlamenta gde se sastao sa g-đom Dana Vahalova, potpredsednica Komisije za evropska 

pitanja u predstavničkom domu Češkog parlamenta. Poželeći potpredsedniku dobrodošlicu u 

Parlament Češke , Vahalova je izrazila spremnost za podršku procesima integracije kroz koje 

prolazi Kosovo u njegovom putu u pravcu Evropske zajednice. Obe strane su se složile da se treba 

preći u fazu intenziviranja  saradnje između parlamentarnih institucija obeju zemalja, u 

bilateralnom i multilateralnom planu.
Na oba sastanka češka strana je osigurala da neće nedostajati podrška za Kosovo i njegove evro-

atlantskih aspiracije kako bi ono što pre postalo član međunarodnih organizacija. 
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Pitanja koja nisu dobila odgovor 

Poslanica Albulena Haxhiu

Za ministra spoljnih poslova, g-dina  Bajram Rexhepi

Na osnovu koje zakonske osnove sprovodite takozvani IBM sa zonama na granici sa Srbijom ? Da li je obavljena 
demarkacija?  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                        
Poslanica Alma Lama VV

Za premijera Kosova , g-dina  Hashim Thaçi

Koji je iznos novca koji je Vlada Kosova  dobila od obećanog iznosa i u kojim sektorima je isti investiran ? Da li 
Vlada Kosova ima jasan finansijski pregled u vezi obećanih donacija u Briselu?

Poslanica Ganimete Musliu PDK

Za ministra dijaspore, g-dina Ibrahim Makolli

1- Na osnovu informacija koje imamo vi ste preduzeli konkretne korake u vezi organizovanja obrazovanja na 
albanskom u dijaspori i naši sugrađani su  veoma zahvalni na  inicijativi države Kosova. 

Ministar da li možete da nam date informacije o ovom procesu  kako bi  i mi znali dokle se stiglo sa procesom 
realizacije ove inicijative?
2- U toku poslednjeg popisa stanovništva na Kosovu, kao što znamo nisu  uključeni građani koji žive u 
dijaspori. Imajući u obzir da sada imamo akreditovane ambasade u većini zemalja i postoje mogućnosti za 
olakšanje procedura popisa, koje postupke je preduzelo Ministarstvo za dijasporu u vezi popisa  stanovništva 
koje  živi van Kosova?

30 K U V E N D I

Ceremonia festive në kazermën “Adem Jashari”
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koje  živi van Kosova?

30 K U V E N D I

Ceremonia festive në kazermën “Adem Jashari”



31K U V E N D I34
“TREND”

Fëmi jë t v i z i t ë në Kuvend
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